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Margita Winqvist
Anu Åberg
Laura Åvall

Muut saapuvilla olleet
Antti-Pekka Röntynen, hallintojohtaja, sihteeri
Markku Vehmas, vt. kansliapäällikkö
Heli Hippeläinen, vs.talousjohtaja
Satu Kuivasto, henkilöstöjohtaja
Pirjo Siren, kuntakehitysjohtaja
Tiina Simons, sivistysjohtaja
Paula Miettinen, viestintäpäällikkö
Heta Kyytinen, nuorisovaltuuston edustaja
Pasi Perkiö, ICT-asiantuntija
Pia Rojo, hallintopalvelusihteeri

Poissa
Jukka Ahlgren
Hanna Catani
Ari Koponen
Henri Savolainen
Ilmari Sjöblom

Allekirjoitukset

Jari Immonen
Puheenjohtaja

Antti-Pekka Röntynen
Sihteeri
 

Tämä asiakirja on sähköisesti allekirjoitettu Tuusulan asianhallintajärjestelmässä

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

 

Annika Lappalainen
 

 

Mira Lehtinen
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Julkaistu yleisessä tietoverkossa 8.3.2024
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§ 18
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kunnanvaltuuston kokouksen koollekutsumista koskeva kuulutus on julkaistu 
Tuusulan kunnan www-sivuilla osoitteessa www.tuusula.fi. 

Puheenjohtaja toteaa tämän kokouksen koollekutsumisen laillisuuden sekä saapuvilla 
olevien valtuutettujen lukumäärän perusteella päätösvaltaisuuden.

Seuraavat ovat ilmoittaneet esteestä:

Jukka Ahlgren
Hanna Catani
Ari Koponen
Henri Savolainen
Ilmari Sjöblom

Todetaan, että

Jukka Ahlgrenin tilalla on Kokoomuksen valtuustoryhmän 2. varavaltuutettu Ilari 
Roihuvuo
Hanna Catanin tilalla on Vasemmiston valtuustoryhmän 1. varavaltuutettu Pekka 
Heikkinen
Ari Koposen tilalla on Perussuomalaisten valtuustoryhmän 1. varavaltuutettu Ari 
Loponen
Henri Savolaisen tilalla on Perussuomalaisten valtuustoryhmän 2. 
varavaltuutettu Vesa Hänninen
Ilmari Sjöblomin tilalla on Kokoomuksen valtuustoryhmän 1. varavaltuutettu 
Topi Korpinen

Ehdotus

Todetaan läsnä olevat ja mahdolliset poissa olevat valtuutetut ja heidän sijaisensa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Lisäksi todettiin perustetun uusi valtuustoryhmä nimeltään Raimo Stenvall, johon 
kuuluu 1 valtuutettu Raimo Stenvall. 
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§ 19
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Valitaan tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi jäsenet

Annika Lappalainen ja Lehtinen Mira

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, § 3,07.02.2024
Tekninen lautakunta, § 19,13.02.2024
Kunnanhallitus, § 73,19.02.2024
Valtuusto, § 20, 04.03.2024

§ 20
Monion käytönaikaiset muutostarpeet

TUUDno-2024-167

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, 07.02.2024, § 3

Valmistelijat / lisätiedot:
Ulla Kinnunen, Tiina Simons, Pirjo Siren, Mika Savola, Kai Lange, Seppo Kärpänen
ulla.kinnunen@tuusula.fi, tiina.simons@tuusula.fi, pirjo.siren@tuusula.fi, mika.
savola@tuusula.fi, kai.lange@tuusula.fi, seppo.karpanen@tuusula.fi
kulttuuri- ja museotoimenjohtaja, sivistysjohtaja, kuntakehitysjohtaja, 
kiinteistönhoitopäällikkö, tilapalvelupäällikkö, rehtori

Lukio ja kulttuuritalo Monion suunnitteluprosessi oli pitkä ja siinä oli useita vaiheita, 
joista osa osui korona-aikaan. Rakentamisen kilpailutus tehtiin korona-aikana. 
Haasteista huolimatta Monio valmistui annetussa aikataulussa suunnitellusti ja 
hyväksytysti kesällä 2023. Taloudellinen loppuselvitys pidettiin syksyllä.  

Monio on ollut käyttäjien - lukio, musiikkiopisto, opisto, kuvataidekoulu ja kulttuuri 
2023 - käytössä reilut puoli vuotta. Siellä on järjestetty ylioppilaskirjoitukset, useita 
erilaisia tapahtumia, konsertteja, näytöksiä, luentoja ja taidenäyttelyitä. Näin monen 
toimijan ja eri toiminnan järjestäminen samoissa tiloissa ei ole yleistä. Pääosin 
yhtäaikainen, monialainen toiminta talossa on sujunut hyvin. 

Tilojen käytön aikana on ilmennyt joitakin toiminnallisia korjaus- ja muutostarpeita, 
joita on kuvattu alla.   

Toiminnalliset korjaus- ja muutostarpeet 

Riihi-sali 

Monion Riihi-salin, kuten koko Monion, rakennustarpeen kärjessä on ollut ajatus tilan 
yhteiskäytöstä usean toimiajan kesken. Käytön aikaisten kokemusten myötä on 
havaittu Riihi-salin osalta muutostarpeita, että tila palvelee sen monipuolista 
käyttäjäkuntaa. 

Riihi-sali, Lukio 

Tuusulan lukio käyttää Riihi-salia pääsääntöisesti opetustilana. Tilan jako kahteen 
osaan ääntä eristävällä siirtoseinällä on edellytys tilan käytölle. Kaksiosaisessa tilassa 
voidaan toteuttaa samanaikaista kahta erillistä oppituntia, koska siirtoseinä eristää 
puheääntä riittävästi. Tämä tarve korostuu tulevina vuosina, kun lukion oppilasmäärät 
kasvavat. 

Lukio käyttää myös Riihisalin yläosassa olevia aito tyyppisiä tiloja 
pienryhmätoimintaan ja opetukseen. 
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Lukion tarpeet Riihi-sali täyttää ilman muutoksia. 

Riihi-sali, Katsomo 

Keskisen-Uudenmaan musiikkiopiston ja Tuusulan kulttuuripalvelut sekä ulkopuoliset 
käyttäjät esimerkiksi Keski-Uudenmaan Teatteri käyttävät Riihi-salia esitysten 
toteutuspaikkana.  
Erityisesti esittävän taiteen esityksissä salin kaksiosaisuus ja siitä johtuva porrastus on 
haitta. Alakatsomon jälkeinen tasanne ja sen aiheuttama porrastus aiheuttavat 
yläkatsomoon huomattavan näköesteisyyden erityisesti yläosan kolmelle 
ensimmäiselle riville. Esittävän taiteen näytökset eivät ole taloudellisesti kannattavia 
nykyisessä näköesteellisessä salissa. 

Toinen salin muutostarve liittyy alakatsomoon sijoitettuun tekniikkapöytään. 
Nykyisellä sijainnillaan tekniikkapöytä vie alakatsomosta kahdeksan (8) 
katsomopaikkaa. Sen sijainti alakatsomossa keskellä salia aiheuttaa yläkatsomoon 
valohäikäisyä, joka häiritsee esitysten seuraamista. Tekniikkapöytä tulisi siirtää 
yläkatsomon viimeisille riveille. 

Musiikkiopiston, kulttuuripalveluiden tai ulkopuolisten esittävän taiteen edustajien 
tarvetta Riihi-sali ei ilman muutoksia täytä. Riihi-salia ei ole ilman muutoksia 
kannattavaa käyttää. 

Riihi-sali, lastaus ovi ja -laituri 

Riihi-salin näyttämön takaosassa on yksinkertaiset lastausovet. Lastausovien tuplaovet 
ovat jääneet pois rakentamisen aikana säästösyistä. Tuplaovilla on merkittävä 
positiivinen vaikutus äänieristykseen ja energiansäätöön. 

Tuplaovet ovat tulee edellä mainituista syistä hankkia ja asentaa. 

Lastausovien takaa puuttuu lastauslaituri, josta on 1,5 metrin pudotus maahan. 
Laituria ei ollut suunnitelmissa. Valtaosa esiintyjistä saapuu paikalle pakettiautolla, 
mutta isommat tuotannot liikkuvat kuorma-autolla. Lastauslaituri on edellytys muilla 
kuin kuorma-autoilla saapuvien esiintyjien tarpeiston siirrossa: 

Lastauslaiturin tarve nousee esiin, kun “flyygelihuonetta” laajennetaan ja käytäväreitit 
kapenevat. Koska lastauslaituri tulee osaksi julkisivua, on sen rakentaminen 
luvanvarainen toimenpide. 

Lastauslaiturin puuttuminen ei ole toiminnan este.  

Riihi-sali, Flyygelin säilytys 

Riihi-saliin hankitun flyygelin säilytystila on suunnitelmissa otettu huomioon, mutta 
käytännössä toteutunut tila on huomattu ahtaaksi ja työ- ja paloturvallisuuden osalta 
hankalaksi. Samassa tilassa olevat sähkökeskus ja konserttiflyygeli ovat hankala 
yhdistelmä tilana käytön ja ilmankosteuden säädön osalta. Säilytystilaa voidaan 
laajentaa, mutta se tulee edelleen vaikeuttamaan esiintymistavaroiden kuljettamista 
kaventaen siihen tarkoitettu käytävää.  

Flyygelin säilytystilan kautta on suunniteltu liikuntaesteisten kulku, joka ei flyygelin 
tilassa ollessa ole mahdollista. Sitä ei mahdollista myöskään sähkökaapin hankala 
sijoitus. 
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Riihi-sali, äänieristys 

Riihi-salin ja sen alla olevan bänditilan äänieristys on todettu heikoksi. Äänieristystä on 
mahdollista parantaa katsomomuutosten yhteydessä. 

Riihi-sali, jakoverho 

Jakoverhoa säilytetään kohdassa, jonka alapuolella on portaat alakatsomoon. 
Jakoverhoa käytettäessä on ilmennyt vaara pudota portaikkoon. Tämä on vakava 
turvallisuuspuute, joka tulee korjata. 

Monio, muut parannukset 

Käyttäjäkokemusten myötä on havaittu matkapuhelinverkossa olevan katvealueita. 
Osa katvealuista on tiloissa, joissa harvemmin oleskellaan mm. pukuhuoneet ja siten 
mahdollinen avun saanti voi viivästyä. Pukuhuonetiloihin ei nykyisellään pysty 
hälyttämään apua.  

Monio on rakennusvaiheessa varustettu monioperaattoriverkolla, mutta operaattorit 
eivät ole verkkoon liittyneet. 

Korjaus- ja muutosehdotukset 

Riihi-salin katsomon muutosehdotukset 

Katsomolle on kolme muutosehdotusta. Ehdotuksista erillinen arkkitehdin 
suunnitelma jaettu oheismateriaalina lautakunnan jäsenille kokoustyötilassa 
Casemissa.

Vaihtoehto  Toimenpide ja kustannus  Vaikutus käyttäjille 

Nykyinen 
Ei tehdä mitään 
Ei kustannuksia 

 

Riihisalin yläkatsomo esitysten 
katsomona näköesteen vuoksi 
käyttökelvoton 

     

A 

 

Yläkatsomoa nostetaan 
30 cm. 
Kustannus noin 40.000 € 

 

Parempi näkyvyys yläkatsomosta. 
Näköeste edelleen 3 riviltä 
Vaatii pieniä porrasmuutoksia. 
Ei vaadi muokkausta kaiteisiin tai 
käsijohteisiin. 
Salin paikkamäärä pysyy 
ennallaan. 

 
     

B 

Yläkatsomoa nostetaan 
30 cm ja siirretään 90 cm 
eteenpäin. 

Merkittävästi parempi näkyvyys 
yläkatsomosta 
Kulkuportaat siirtyvät katsomon 
mukaan eli vaatii 
porrasmuutoksen. 
Vaati myös kaiteiden ja 
käsijohteiden muutoksia sekä 
lisäjohteita. 
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Kustannus noin 
150 000 € 

 

Salin paikkamäärä pysyy 
ennallaan, kaksi irtotuolipaikkaa 
poistuu. 
Aiheuttaa hankaluutta 
liikkumiseen. 

 
 

Vaihtoehdoissa A ja B tekniikkapöytä siirtyy salin taakse, joten sen aiheuttama 
näköhaitta poistuu ja parantaa asiakaskokemusta. 

Riihi-salin lastausoven ja -laiturin muutos 

Riihi-salin lastausovi muutostarve voidaan toteuttaa asentamalla nykyisen oven lisäksi 
sisäovet eli ovien tuplaus, samalla oven väri muutetaan mustaksi.  

Lastauslaiturin osalta ei vielä ole selkeää ratkaisua. Ratkaisu vaatii keskustelua 
rakennusvalvonnan kanssa koska kyseessä on julkisivuun vaikuttava asia.  

Flyygelitilan toteutus 

Flyygelitilan laajennus voidaan tehdä leventämällä tilaa käytävän suuntaan. Tämä 
muutos kaventaa käytävää. 

Riihi-salin äänieristys 

Äänieristystä voidaan parantaa katsomomuutosten yhteydessä sekä muilla erillisillä 
korjauksilla. 

Riihi-salin jakoverho 

Jakoverhon käytön turvallisuutta parannetaan asentamalla ritilätaso putoamisen 
estämiseksi. 

Monion verkkoyhteysongelman ratkaisu 

Verkko-ongelman arvioidaan ratkeavan, kun kiinteistön sisäverkkoon saadaan 
operaattoriliitokset.  

Käytönaikaisten korjausten kustannusvaikutukset  

Katsomomuutosten kustannusvaikutus riippuu päätettävästä vaihtoehdosta ollen 0-
150 000 €. Muut alla eritellyt kustannukset riippuvat päätettävistä muutoksista 
kustannusarvion ollessa kokonaisuudessaan korkeintaan 265 000 €.  

Kaikki käytön aikaisten korjausten investoinnit (katsomomuutos sisältäen vaihtoehto B:
n sekä muut eritellyt kustannukset kokonaisuudessaan) on arvioitu olevan yhteensä 
425 000 € (ei sisällä lastauslaituria).

Katsomomuutokset 
Ei muutoksia, 0 € 
Vaihtoehto A, 40 000 € 
Vaihtoehto B, 150 000 € 
Lastausoven tuplaus, hinta-arvio 25 000 € 
Lastauslaituri, hinta-arvio 100 000 € 
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Flyygelitilan laajennus, hinta-arvio 150 000 € 
Riihi-salin äänieristyksen parantaminen, 30 000 € 
Riihi-salin jakoverhon käytön turvallisuuden parantaminen hinta-arvio 20 000 € 
Puhelinverkon kuuluvuuden parantaminen (operaattoreiden liityntämaksu, 3 
kpl) 50 000 € 

Aikataulu  

Kaikki muutostyöt pyritään tekemään ensi kesän aikana, jolloin tilan käyttö on 
vähäisintä ja vähiten häiritsevää. 

Ehdotus
Esittelijä: Tiina Simons, sivistysjohtaja

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää  

hyväksyä selvityksen käytön aikaisista muutostarpeista sopiviksi esityksen 
vaihtoehto B:n mukaisesti 
esittää näkemyksenään tekniselle lautakunnalle pohjautuen esityksen 
vaihtoehtoon B, että Monion käytönaikaisten lisä- ja muutostöiden tarvitsema 
lisämääräraha on 525 000 euroa (sisältäen lastauslaiturin).

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Lisäksi lautakunta päätti tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta 
välittömästi kokouksessa.

Tekninen lautakunta, 13.02.2024, § 19

Valmistelijat / lisätiedot:
Mika Savola, Pirjo Siren, Kai Lange, Tiina Simons, Ulla Kinnunen, Seppo Kärpänen
mika.savola@tuusula.fi, pirjo.siren@tuusula.fi, kai.lange@tuusula.fi, tiina.
simons@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi, seppo.karpanen@tuusula.fi
kiinteistönhoitopäällikkö, kuntakehitysjohtaja, tilapalvelupäällikkö, sivistysjohtaja, 
kulttuuri- ja museotoimenjohtaja, rehtori

Lukio ja kulttuuritalo Monion suunnitteluprosessi oli pitkä ja siinä oli useita vaiheita, 
joista osa osui korona-aikaan. Rakentamisen kilpailutus tehtiin korona-aikana. 
Haasteista huolimatta Monio valmistui annetussa aikataulussa suunnitellusti ja 
hyväksytysti kesällä 2023. Taloudellinen loppuselvitys pidettiin syksyllä.  

Monio on ollut käyttäjien - lukio, musiikkiopisto, opisto, kuvataidekoulu ja kulttuuri 
2023 - käytössä reilut puoli vuotta. Siellä on järjestetty ylioppilaskirjoitukset, useita 
erilaisia tapahtumia, konsertteja, näytöksiä, luentoja ja taidenäyttelyitä. Näin monen 
toimijan ja eri toiminnan järjestäminen samoissa tiloissa ei ole yleistä. Pääosin 
yhtäaikainen, monialainen toiminta talossa on sujunut hyvin. 

Tilojen käytön aikana on ilmennyt joitakin toiminnallisia korjaus- ja muutostarpeita, 
joita on kuvattu alla.   
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Toiminnalliset korjaus- ja muutostarpeet 

Riihi-sali 

Monion Riihi-salin, kuten koko Monion, rakennustarpeen kärjessä on ollut ajatus tilan 
yhteiskäytöstä usean toimiajan kesken. Käytön aikaisten kokemusten myötä on 
havaittu Riihi-salin osalta muutostarpeita, että tila palvelee sen monipuolista 
käyttäjäkuntaa. 

Riihi-sali, Lukio 

Tuusulan lukio käyttää Riihi-salia pääsääntöisesti opetustilana. Tilan jako kahteen 
osaan ääntä eristävällä siirtoseinällä on edellytys tilan käytölle. Kaksiosaisessa tilassa 
voidaan toteuttaa samanaikaista kahta erillistä oppituntia, koska siirtoseinä eristää 
puheääntä riittävästi. Tämä tarve korostuu tulevina vuosina, kun lukion oppilasmäärät 
kasvavat. 

Lukio käyttää myös Riihisalin yläosassa olevia aito tyyppisiä tiloja 
pienryhmätoimintaan ja opetukseen. 

Lukion tarpeet Riihi-sali täyttää ilman muutoksia. 

Riihi-sali, Katsomo 

Keskisen-Uudenmaan musiikkiopiston ja Tuusulan kulttuuripalvelut sekä ulkopuoliset 
käyttäjät esimerkiksi Keski-Uudenmaan Teatteri käyttävät Riihi-salia esitysten 
toteutuspaikkana.  
Erityisesti esittävän taiteen esityksissä salin kaksiosaisuus ja siitä johtuva porrastus on 
haitta. Alakatsomon jälkeinen tasanne ja sen aiheuttama porrastus aiheuttavat 
yläkatsomoon huomattavan näköesteisyyden erityisesti yläosan kolmelle 
ensimmäiselle riville. Esittävän taiteen näytökset eivät ole taloudellisesti kannattavia 
nykyisessä näköesteellisessä salissa. 

Toinen salin muutostarve liittyy alakatsomoon sijoitettuun tekniikkapöytään. 
Nykyisellä sijainnillaan tekniikkapöytä vie alakatsomosta kahdeksan (8) 
katsomopaikkaa. Sen sijainti alakatsomossa keskellä salia aiheuttaa yläkatsomoon 
valohäikäisyä, joka häiritsee esitysten seuraamista. Tekniikkapöytä tulisi siirtää 
yläkatsomon viimeisille riveille. 

Musiikkiopiston, kulttuuripalveluiden tai ulkopuolisten esittävän taiteen edustajien 
tarvetta Riihi-sali ei ilman muutoksia täytä. Riihi-salia ei ole ilman muutoksia 
kannattavaa käyttää. 

Riihi-sali, lastaus ovi ja -laituri 

Riihi-salin näyttämön takaosassa on yksinkertaiset lastausovet. Lastausovien tuplaovet 
ovat jääneet pois rakentamisen aikana säästösyistä. Tuplaovilla on merkittävä 
positiivinen vaikutus äänieristykseen ja energiansäätöön. 

Tuplaovet ovat tulee edellä mainituista syistä hankkia ja asentaa. 
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Lastausovien takaa puuttuu lastauslaituri, josta on 1,5 metrin pudotus maahan. 
Laituria ei ollut suunnitelmissa. Valtaosa esiintyjistä saapuu paikalle pakettiautolla, 
mutta isommat tuotannot liikkuvat kuorma-autolla. Lastauslaituri on edellytys muilla 
kuin kuorma-autoilla saapuvien esiintyjien tarpeiston siirrossa: 

Lastauslaiturin tarve nousee esiin, kun “flyygelihuonetta” laajennetaan ja käytäväreitit 
kapenevat. Koska lastauslaituri tulee osaksi julkisivua, on sen rakentaminen 
luvanvarainen toimenpide. 

Lastauslaiturin puuttuminen ei ole toiminnan este.  

Riihi-sali, Flyygelin säilytys 

Riihi-saliin hankitun flyygelin säilytystila on suunnitelmissa otettu huomioon, mutta 
käytännössä toteutunut tila on huomattu ahtaaksi ja työ- ja paloturvallisuuden osalta 
hankalaksi. Samassa tilassa olevat sähkökeskus ja konserttiflyygeli ovat hankala 
yhdistelmä tilana käytön ja ilmankosteuden säädön osalta. Säilytystilaa voidaan 
laajentaa, mutta se tulee edelleen vaikeuttamaan esiintymistavaroiden kuljettamista 
kaventaen siihen tarkoitettu käytävää.  

Flyygelin säilytystilan kautta on suunniteltu liikuntaesteisten kulku, joka ei flyygelin 
tilassa ollessa ole mahdollista. Sitä ei mahdollista myöskään sähkökaapin hankala 
sijoitus. 

Riihi-sali, äänieristys 

Riihi-salin ja sen alla olevan bänditilan äänieristys on todettu heikoksi. Äänieristystä on 
mahdollista parantaa katsomomuutosten yhteydessä. 

Riihi-sali, jakoverho 

Jakoverhoa säilytetään kohdassa, jonka alapuolella on portaat alakatsomoon. 
Jakoverhoa käytettäessä on ilmennyt vaara pudota portaikkoon. Tämä on vakava 
turvallisuuspuute, joka tulee korjata. 

Monio, muut parannukset 

Käyttäjäkokemusten myötä on havaittu matkapuhelinverkossa olevan katvealueita. 
Osa katvealuista on tiloissa, joissa harvemmin oleskellaan mm. pukuhuoneet ja siten 
mahdollinen avun saanti voi viivästyä. Pukuhuonetiloihin ei nykyisellään pysty 
hälyttämään apua.  

Monio on rakennusvaiheessa varustettu monioperaattoriverkolla, mutta operaattorit 
eivät ole verkkoon liittyneet. 

 

Korjaus- ja muutosehdotukset 

Riihi-salin katsomon muutosehdotukset 

Katsomolle on kolme muutosehdotusta. Ehdotuksista erillinen arkkitehdin 
suunnitelma jaettu oheismateriaalina lautakunnan jäsenille kokoustyötilassa 
Casemissa.

Vaihtoehto  Toimenpide ja kustannus  Vaikutus käyttäjille 
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Nykyinen  Ei tehdä mitään 
Ei kustannuksia 

 

Riihisalin yläkatsomo esitysten 
katsomona näköesteen vuoksi 
käyttökelvoton 

     

A 

 

Yläkatsomoa nostetaan 
30 cm. 
Kustannus noin 40.000 € 

 

Parempi näkyvyys yläkatsomosta. 
Näköeste edelleen 3 riviltä 
Vaatii pieniä porrasmuutoksia. 
Ei vaadi muokkausta kaiteisiin tai 
käsijohteisiin. 
Salin paikkamäärä pysyy 
ennallaan. 

 
     

B 

Yläkatsomoa nostetaan 
30 cm ja siirretään 90 cm 
eteenpäin. 
Kustannus noin 
150 000 € 

 

Merkittävästi parempi näkyvyys 
yläkatsomosta 
Kulkuportaat siirtyvät katsomon 
mukaan eli vaatii 
porrasmuutoksen. 
Vaati myös kaiteiden ja 
käsijohteiden muutoksia sekä 
lisäjohteita. 
Salin paikkamäärä pysyy 
ennallaan, kaksi irtotuolipaikkaa 
poistuu. 
Aiheuttaa hankaluutta 
liikkumiseen. 

 
 

Vaihtoehdoissa A ja B tekniikkapöytä siirtyy salin taakse, joten sen aiheuttama 
näköhaitta poistuu ja parantaa asiakaskokemusta. 

Riihi-salin lastausoven ja -laiturin muutos 

Riihi-salin lastausovi muutostarve voidaan toteuttaa asentamalla nykyisen oven lisäksi 
sisäovet eli ovien tuplaus, samalla oven väri muutetaan mustaksi.  

Lastauslaiturin osalta ei vielä ole selkeää ratkaisua. Ratkaisu vaatii keskustelua 
rakennusvalvonnan kanssa koska kyseessä on julkisivuun vaikuttava asia.  

Flyygelitilan toteutus 

Flyygelitilan laajennus voidaan tehdä leventämällä tilaa käytävän suuntaan. Tämä 
muutos kaventaa käytävää. 

Riihi-salin äänieristys 

Äänieristystä voidaan parantaa katsomomuutosten yhteydessä sekä muilla erillisillä 
korjauksilla. 

Riihi-salin jakoverho 
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Jakoverhon käytön turvallisuutta parannetaan asentamalla ritilätaso putoamisen 
estämiseksi. 

Monion verkkoyhteysongelman ratkaisu 

Verkko-ongelman arvioidaan ratkeavan, kun kiinteistön sisäverkkoon saadaan 
operaattoriliitokset.  

Käytönaikaisten korjausten kustannusvaikutukset  

Katsomomuutosten kustannusvaikutus riippuu päätettävästä vaihtoehdosta ollen 0-
150 000 €. Muut alla eritellyt kustannukset riippuvat päätettävistä muutoksista 
kustannusarvion ollessa kokonaisuudessaan korkeintaan 265 000 €.  

Kaikki käytön aikaisten korjausten investoinnit (katsomomuutos sisältäen vaihtoehto B:
n sekä muut eritellyt kustannukset kokonaisuudessaan) on arvioitu olevan yhteensä 
425 000 € (ei sisällä lastauslaituria)   

Katsomomuutokset 
Ei muutoksia, 0 € 
Vaihtoehto A, 40 000 € 
Vaihtoehto B 150 000 € 
Lastausoven tuplaus, hinta-arvio 25 000 € 
Lastauslaituri, hinta-arvio 100 000 € 
Flyygelitilan laajennus, hinta-arvio 150 000 € 
Riihi-salin äänieristyksen parantaminen 30 000 € 
Riihi-salin jakoverhon käytön turvallisuuden parantaminen hinta-arvio 20 000 € 
Puhelinverkon kuuluvuuden parantaminen (operaattoreiden liityntämaksu, 3kpl) 
50 000 € 

Aikataulu  

Kaikki muutostyöt pyritään tekemään ensi kesän aikana, jolloin tilan käyttö on 
vähäisintä ja vähiten häiritsevää. 

Ehdotus
Esittelijä: Kai Lange, tilapalvelupäällikkö

Tekninen lautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

 

VALTUUSTO päättää 

myöntää lisämäärärahan 525 000 euroa Monion käytönaikaisille lisä- ja 
muutostöille.

Lisäksi tekninen lautakunta päättää

tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta välittömästi kokouksessa. 

Kokouskäsittely
Kokostauko asian käsittelyn jälkeen klo 18:51 - 19:03.

Päätös
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Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 19.02.2024, § 73

Valmistelijat / lisätiedot:
Ulla Kinnunen, Tiina Simons, Pirjo Siren, Mika Savola, Kai Lange, Seppo Kärpänen
ulla.kinnunen@tuusula.fi, tiina.simons@tuusula.fi, pirjo.siren@tuusula.fi, mika.
savola@tuusula.fi, kai.lange@tuusula.fi, seppo.karpanen@tuusula.fi
kulttuuri- ja museotoimenjohtaja, sivistysjohtaja, kuntakehitysjohtaja, 
kiinteistönhoitopäällikkö, tilapalvelupäällikkö, rehtori

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää 

myöntää lisämäärärahan 525 000 euroa Monion käytönaikaisille lisä- ja 
muutostöille.

Kokouskäsittely
Sivistysjohtaja Simons ja kuntakehitysjohtaja Sirén selostivat asiaa kokouksessa. 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 04.03.2024, § 20

Ehdotus

Valtuusto päättää 

myöntää lisämäärärahan 525 000 euroa Monion käytönaikaisille lisä- ja 
muutostöille.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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Kuntakehityslautakunta, § 14,14.02.2024
Kunnanhallitus, § 74,19.02.2024
Valtuusto, § 21, 04.03.2024

§ 21
Tuomalansuon luonnonsuojelualueen laajentaminen

TUUDno-2024-206

Kuntakehityslautakunta, 14.02.2024, § 14

Valmistelijat / lisätiedot:
Terhi Wermundsen
terhi.wermundsen@tuusula.fi
erityisasiantuntija

Liitteet
1 Tuomalansuo_luontoselvitys2021, KKL 14.2.2024
2 Kartta Tuomalansuon rauhoituskohteista, KKL 14.2.2024

Strategiaperusta/Tausta

Valtuustokauden 2021-2025 strategisena tavoitteena on  vaalia luonnon 
. Tämän tavoitteen yhtenä mittarina on monimuotoisuutta luonnonsuojelualueiden 

 hehtaareilla mitattuna. Tuusulan kunnassa luonnonsuojelualueita ovat kunnan määrä
lisäksi perustaneet yksityiset maanomistajat ja Suomen valtio. Yhteensä 
luonnonsuojelualueita on Tuusulassa 252 hehtaaria. Tuusulan kunnalla ei vielä ole 
luonnonsuojeluohjelmaa, jossa suunnitellaan olemassa olevan 
luonnonsuojelualueverkoston täydentämistä pitkällä aikavälillä. Euroopan unioinin 
biodiversiteettistrategian tavoitteena on, että 10 % pinta-alasta tulisi olla tiukasti 
suojeltua. Tuusulassa tiukasti suojeltua aluetta on noin 1 %.

Tuusulan kunta omistaa Tuomalan suolla kiinteistöt, 858-415-3-88 (Lohjala), 858-415-3-
92 (Hovimaa), 858, 415-1-152 (Taistelukoulunsuo) ja 858-415-63 (Pohjola), 858-415-6-
55 (Mansikkamäki 2), 858-415-6-42 (Mansikkamäki) ja 858-415-43 (Kaunisniitty), joita 
on tutkittu rauhoitettaviksi luontoarvojen perusteella yhteistyössä Keski-Uudenmaan 
ympäristökeskuksen kanssa. Asiaa on valmisteltu laaja-alaisena asiantuntijatyönä, 
johon osallistuivat kunnallistekniikan suunnittelu, viherpalvelut, maankäyttö, 
kaavoitus sekä Keski-Uudenmaan ympäristökeskus. Asiasta on tehty myös 
valtuustoaloite (käsitelty valtuustossa 6.2.2023 § 15). Alueen suojelua esitetään 
vaiheittain, koska tällöin suojelualueitten määrä kasvaa tasaisesti, hoito-ohjelmien 
laadintakulut ja METSO-rahoituksen tuotot jakautuvat useammalle vuodelle.

Kohteiden rauhoitusta esitetään haettavaksi Uudenmaan ELY-keskukselta vaiheittain 
seuraavasti:

vuonna 2024 haetaan rauhoitusta kiinteistöille 858-415-3-88 ja 858-415-3-92 
yhteensä 3,9 hehtaaria.
vuonna 2025 haetaan rauhoitusta kiinteistöille 858-415-1-152 ja 858-415-1-63 
yhteensä 6,1 hehtaaria
vuonna 2026 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-415-6-55 yhteensä 5,1 
hehtaaria
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vuonna 2027 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-415-6-42 yhteensä 8,4 
hehtaaria
vuonna 2028 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-451-6-43 yhteensä 12,2 
hehtaaria

Tuomalansuon alueella on tehty luontoselvitys vuonna 2021 (Keiron Oy). Suojeltaviksi 
esitetyillä alueilla on seuraavia arvokkaita luontotyyppejä:

Niinimäen kupeessa on pienialainen lehto
Mansikkamäellä on keski-iän ylittänyttä mustikkatyypin kangasmetsää. 
Alavammilla osillaan metsä on paikoin lehtomaisen kankaan tyyppistä. Kohde on 
arvokas etenkin järeän puustonsa takia ja siellä esiintyy myös uhanalaista 
lajistoa.
Mansikkamäen pohjoispuolella oleva suoalue on runsaslahopuustoinen suoalue, 
joka on ollut rämettä, mutta on ojituksen seurauksena kehittymässä kohti 
turvekangasta.

Rauhoitusten myötä Tuomalansuolle alkaa muodostua yhtenäinen laaja alue, jossa on 
useita arvokkaita luontokohteita, joihin kohdistuu vähän maankäytöllisiä 
toimenpiteitä. Eliöiden säilyvyyden kannalta suojelualueiden tulisi olla 
mahdollisimman laajoja. Monimuotoisuuden lisäämiseksi alueille laaditaan hoito- ja 
käyttösuunnitelmat ja suojeluun haetaan rahoitusta Etelä-Suomen metsien 
monimuotoisuuden toimintaohjelmasta (METSO). Vuosien kuluessa ja hoitotoimia 
toteutettaessa alueiden luontoarvot edelleen kehittyvät ja lisääntyvät.

Liitteet

Keiron Oy 2021. Tuomalan suo - Luontokartoitus.
Kartta rauhoitettaviksi ehdotetuista alueista

Ehdotus
Esittelijä: Anne Olkkola, kaavoituspäällikkö

Kuntakehityslautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, 
että

 

VALTUUSTO päättää hyväksyä, että

Tuusulan kunnan omistamille kiinteistöille 858-415-3-88, 858-415-3-92, 858, 415-1-152 
ja 858-415-63, 858-415-6-55, 858-415-6-42 ja 858-415-43 haetaan rauhoituspäätöstä 
Uudenmaan ELY-keskukselta vaiheittain seuraavasti:

vuonna 2024 haetaan rauhoitusta kiinteistöille 858-415-3-88 ja 858-415-3-92 
yhteensä 3,9 hehtaaria.
vuonna 2025 haetaan rauhoitusta kiinteistöille 858-415-1-152 ja 858-415-1-63 
yhteensä 6,1 hehtaaria
vuonna 2026 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-415-6-55 yhteensä 5,1 
hehtaaria
vuonna 2027 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-415-6-42 yhteensä 8,4 
hehtaaria
vuonna 2028 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-451-6-43 yhteensä 12,2 
hehtaaria
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Monimuotoisuuden lisäämiseksi alueille laaditaan hoito- ja käyttösuunnitelmat ja 
suojeluun haetaan rahoitusta Etelä-Suomen metsien monimuotoisuuden 
toimintaohjelmasta (METSO).

 

Lisäksi kuntakehityslautakunta päättää

tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta välittömästi kokouksessa.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 19.02.2024, § 74

Valmistelijat / lisätiedot:
Terhi Wermundsen
terhi.wermundsen@tuusula.fi
erityisasiantuntija

Liitteet
1 Kartta Tuomalansuon rauhoituskohteista, khall 19.2.2024
2 Tuomalansuo luontoselvitys 2021, khall 19.2.2024

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä, että Tuusulan kunnan omistamille kiinteistöille 858-415-3-88, 858-415-
3-92, 858, 415-1-152 ja 858-415-63, 858-415-6-55, 858-415-6-42 ja 858-415-43 
haetaan rauhoituspäätöstä Uudenmaan ELY-keskukselta vaiheittain seuraavasti:

vuonna 2024 haetaan rauhoitusta kiinteistöille 858-415-3-88 ja 858-415-3-
92 yhteensä 3,9 hehtaaria.
vuonna 2025 haetaan rauhoitusta kiinteistöille 858-415-1-152 ja 858-415-1-
63 yhteensä 6,1 hehtaaria
vuonna 2026 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-415-6-55 yhteensä 5,1 
hehtaaria
vuonna 2027 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-415-6-42 yhteensä 8,4 
hehtaaria
vuonna 2028 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-451-6-43 yhteensä 12,2 
hehtaaria

Monimuotoisuuden lisäämiseksi alueille laaditaan hoito- ja käyttösuunnitelmat ja 
suojeluun haetaan rahoitusta Etelä-Suomen metsien monimuotoisuuden 
toimintaohjelmasta (METSO).

Kokouskäsittely
Kuntakehitysjohtaja Sirén selosti asiaa kokouksessa. 

Päätös
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Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 04.03.2024, § 21

Liitteet
1 Kartta Tuomalansuon rauhoituskohteista, valt 4.3.2024
2 Tuomalansuo luontoselvitys 2021, valt 4.3.2024
Verkkojulkisuus rajoitettu

Ehdotus

Valtuusto päättää

hyväksyä, että Tuusulan kunnan omistamille kiinteistöille 858-415-3-88, 858-415-
3-92, 858, 415-1-152 ja 858-415-63, 858-415-6-55, 858-415-6-42 ja 858-415-43 
haetaan rauhoituspäätöstä Uudenmaan ELY-keskukselta vaiheittain seuraavasti:

vuonna 2024 haetaan rauhoitusta kiinteistöille 858-415-3-88 ja 858-415-3-
92 yhteensä 3,9 hehtaaria.
vuonna 2025 haetaan rauhoitusta kiinteistöille 858-415-1-152 ja 858-415-1-
63 yhteensä 6,1 hehtaaria
vuonna 2026 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-415-6-55 yhteensä 5,1 
hehtaaria
vuonna 2027 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-415-6-42 yhteensä 8,4 
hehtaaria
vuonna 2028 haetaan rauhoitusta kiinteistölle 858-451-6-43 yhteensä 12,2 
hehtaaria

Monimuotoisuuden lisäämiseksi alueille laaditaan hoito- ja käyttösuunnitelmat ja 
suojeluun haetaan rahoitusta Etelä-Suomen metsien monimuotoisuuden 
toimintaohjelmasta (METSO).

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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Kunnanhallitus, § 61,12.02.2024
Valtuusto, § 22, 04.03.2024

§ 22
Hallintosäännön mukainen luettelo keskeneräisistä valtuustoaloitteista ja eräiden 
aloitteiden merkitseminen loppuun käsitellyksi

TUUDno-2024-262

Kunnanhallitus, 12.02.2024, § 61

Liitteet
1 LIITE Keskeneräiset valtuustoaloitteet 31.12.2023, khall 12.2.2024

Hallintosäännön 102 §:n mukaan kunnanhallituksen on vuosittain maaliskuun 
loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja 
kunnanhallitukselle lähetetyistä aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun 
mennessä ole lopullisesti käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin 
niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista on käsitelty 
loppuun.

Tehdyt ja loppuun käsitellyt valtuustoaloitteet

Valtuustolle on jätetty valtuustoaloitteita seuraavasti vuosina 2021-2023

vuosi 2023: 16 valtuustoaloitetta
vuosi 2022: 32 valtuustoaloitetta
vuosi 2021: 37 valtuustoaloitetta

Yhteensä valtuustoaloitteita on jätetty 85.

Vastaavasti valtuusto on todennut seuraavasti vuosina 2021-2023 valtuustoaloitteita 
tulleen loppuun käsitellyksi:

vuosi 2023: 33 valtuustoaloitetta
vuosi 2022: 33 valtuustoaloitetta
vuosi 2021: 25 valtuustoaloitetta

Yhteensä valtuustoaloitteita on merkitty loppuun käsitellyksi 91. 

Edelleen käsittelyssä ja keskeneräisinä olevia valtuustoaloitteita oli 31.12.2023 
tilanteessa 46 kappaletta. Vuoden ensimmäisessä valtuustossa merkittiin loppuun 
käsitellyksi yhteensä 6 aloitetta, jolloin keskeneräisiä valtuustoaloitteita on tällä 
hetkellä yhteensä 40 kappaletta. Vuonna 2021 ennen valtuustokauden alkua 
valtuustoaloitteita oli käsittelyssä ja keskeneräisinä yhteensä 44 kappaletta.

Loppuun käsiteltävät valtuustoaloitteet

Valtuusto on kokouksessaan 11.12.2023 § 170 hyväksynyt ilmasto-ohjelman. Ilmasto-
ohjelmassa vastataan seuraaviin valtuustoaloitteisiin:
-    Tuusulasta Hinku kunta (TUUDno-2019-2260)
-    Euroopan yhteiseen ilmastositoumukseen liittyminen (TUUDno-2018-1174)

Hinku-kuntien tavoitteet on käsitelty jo Tuusulan ilmasto-ohjelmassa, joten erilliseen 
verkostoon ei ole tässä yhteydessä tarve liittyä. Ilmasto-ohjelma on osaltaan 
konkreettisempi kuin yksittäinen sitoumukseen liittyminen, joten tältä osalta myös 
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erillinen ilmastositoumukseen liittyminen arvioidaan aiheettomaksi ilmasto-ohjelman 
ollessa voimassa.

Keusote-kuntayhtymä on purettu vuoden 2023 alussa. Hyvinvointialueet ovat 
aloittaneet toimintansa, ja sote-palvelut siirtyneet Keski-Uudenmaan 
hyvinvointialueen hoidettavaksi. Samalla Tuusulan kunta on siirtynyt omistajan 
roolista hyvinvointialueen kumppaniksi. Tästä syystä ehdotetaan myös seuraavan 
valtuustoaloitteen merkisemistä loppuun käsitellyksi, sillä se ei enää edellytä Tuusulan 
kunnan toimenpiteitä:
-    Keski-Uudenmaan sosiaali- ja terveydenhuollon palvelujärjestelmä ja kokonaisuus 
Tuusulan näkökulmasta (TUUDno-2020-1165)

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että 

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi liitteessä esitetyt keskeneräiset valtuustoaloitteet
merkitä Eeva-Liisa Niemisen esittämän Tuusulan Vihreän valtuustoryhmän 
aloitteen Tuusulasta Hinku-kunta (TUUDno-2019-2260) tulleen loppuun 
käsitellyksi selostusosassa mainitulla perusteella
merkitä Eeva-Liisa Niemisen esittämän Tuusulan Vihreän valtuustoryhmän 
aloitteen Euroopan yhteiseen ilmastositoumukseen liittyminen (TUUDno-2018-
1174) tulleen loppuun käsitellyksi mainitulla perusteella
merkitä Anu Åbergin esittämän Keskustan, RKP:n ja KD:n valtuustoryhmien 
aloitteen Keski-Uudenmaan sosiaali- ja terveydenhuollon palvelujärjestelmä ja 
kokonaisuus Tuusulan näkökulmasta (TUUDno-2020-1165) tulleen loppuun 
käsitellyksi mainitulla perusteella.

Kokouskäsittely
Sivistysjohtaja Tiina Simons poistui asian käsittelyn jälkeen klo 18.27.

Asian käsittelyn jälkeen pidettiin tauko klo 18.27 -18.37. 

 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Valtuusto, 04.03.2024, § 22

Liitteet
1 LIITE Keskeneräiset valtuustoaloitteet 31.12.2023, valt 4.3.2024

Ehdotus

Valtuusto päättää

merkitä tiedoksi liitteessä esitetyt keskeneräiset valtuustoaloitteet
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merkitä Eeva-Liisa Niemisen esittämän Tuusulan Vihreän valtuustoryhmän 
aloitteen Tuusulasta Hinku-kunta (TUUDno-2019-2260) tulleen loppuun 
käsitellyksi selostusosassa mainitulla perusteella
merkitä Eeva-Liisa Niemisen esittämän Tuusulan Vihreän valtuustoryhmän 
aloitteen Euroopan yhteiseen ilmastositoumukseen liittyminen (TUUDno-2018-
1174) tulleen loppuun käsitellyksi mainitulla perusteella
merkitä Anu Åbergin esittämän Keskustan, RKP:n ja KD:n valtuustoryhmien 
aloitteen Keski-Uudenmaan sosiaali- ja terveydenhuollon palvelujärjestelmä ja 
kokonaisuus Tuusulan näkökulmasta (TUUDno-2020-1165) tulleen loppuun 
käsitellyksi mainitulla perusteella.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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Tarkastuslautakunta, § 35,17.04.2023
Tarkastuslautakunta, § 59,12.06.2023
Tarkastuslautakunta, § 78,30.10.2023
Tarkastuslautakunta, § 14,12.02.2024
Valtuusto, § 23, 04.03.2024

§ 23
Sidonnaisuusilmoitukset

TUUDno-2023-117

Tarkastuslautakunta, 17.04.2023, § 35

Liitteet
1 Tarkastettava sidonnaisuus, tarkltk 17.04.2023

Kuntalain (410/2015) mukaan tiettyjen kunnan luottamushenkilöiden ja 
viranhaltijoiden on ilmoitettava julkisesti sidonnaisuuksistaan.

Sidonnaisuusilmoituksen on antanut Outi Huusko.

Ehdotus
Esittelijä: Jussi Salonen

Tarkastuslautakunta päättää

tarkastaa ja hyväksyä julkaistavaksi kunnan nettisivuilla asiaselostuksessa 
mainitun sidonnaisuusilmoituksen. 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Tarkastuslautakunta, 12.06.2023, § 59

Liitteet
1 Tarkastettavat sidonnaisuudet, tarkltk 12.6.2023

Kuntalain (410/2015) mukaan tiettyjen kunnan luottamushenkilöiden ja 
viranhaltijoiden on ilmoitettava julkisesti sidonnaisuuksistaan.

Sidonnaisuusilmoituksen on antanut Pirjo Sirèn, Jari Räsänen ja Kalle Ikkelä. 
 

Ehdotus

Tarkastuslautakunta päättää

tarkastaa ja hyväksyä julkaistavaksi kunnan nettisivuilla asiaselostuksessa 
mainitut sidonnaisuusilmoitukset
toimittaa sidonnaisuusilmoitukset valtuustolle tiedoksi.

Kokouskäsittely
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Jari Räsänen ilmoitti olevansa hallintolain 28.1 pykälän kohdan 1 mukaisesti 
esteellinen (osallisuusjäävi) ja poistui kokouksesta asian käsittelyn ja päätöksenteon 
ajaksi. 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Tarkastuslautakunta, 30.10.2023, § 78

Liitteet
1 Tarkastettavat sidonnaisuudet, trkltk 30.10.2023

Kuntalain (410/2015) mukaan tiettyjen kunnan luottamushenkilöiden ja 
viranhaltijoiden on ilmoitettava julkisesti sidonnaisuuksistaan.

Sidonnaisuusilmoituksen on antanut Jukka Heinänen, Sanna Kervinen, Kim Kiuru, Topi 
Korpinen, Satu Kuivasto, Merja Laitinen, Piia Lakkapää-Hemmi, Kai Lange, Leena 
Saukko, Mira Lehtinen, Arto Lindberg, Karita Mäensivu, Liisa Palvas, Ulla Rosenqvist, 
Kristiina Salo, Mika Timonen ja Anna Yltävä. 

Ehdotus
Esittelijä: Jussi Salonen

Tarkastuslautakunta päättää

tarkastaa ja hyväksyä julkaistavaksi kunnan nettisivuilla asiaselostuksessa 
mainitut sidonnaisuusilmoitukset
toimittaa sidonnaisuusilmoitukset valtuustolle tiedoksi.

Päätös
Tarkastuslautakunta päätti

tarkastaa ja hyväksyä julkaistavaksi kunnan nettisivuilla asiaselostuksessa 
mainitut sidonnaisuusilmoitukset
toimittaa sidonnaisuusilmoitukset valtuustolle tiedoksi.

Tarkastuslautakunta, 12.02.2024, § 14

Liitteet
1 Tarkistettavat sidonnaisuusilmoitukset, trklt 12.2.2024
2 Sidonnaisuusrekisteri, tilanne 8.2.2024, trkltk 12.2.2024

Kuntalain (410/2015) mukaan tiettyjen kunnan luottamushenkilöiden ja 
viranhaltijoiden on ilmoitettava julkisesti sidonnaisuuksistaan.

Sidonnaisuusilmoituksen on antanut Outi Huusko, Aila Koivunen, Aune Savolainen, 
Antti Seppälä, Markku Vehmas ja Cecilia Veikkolainen.

Ehdotus
Esittelijä: Jussi Salonen
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Tarkastuslautakunta päättää

tarkastaa ja hyväksyä julkaistavaksi kunnan nettisivuilla asiaselostuksessa 
mainitut sidonnaisuusilmoitukset
toimittaa sidonnaisuusilmoitukset valtuustolle tiedoksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Valtuusto, 04.03.2024, § 23

Ehdotus

Valtuusto päättää

merkitä sidonnaisuusilmoitukset tiedoksi.

Kokouskäsittely
Käsittelyn aikana valtuusto päätti jättää asian pöydälle ja täydentää teknisenä 
muutoksena asialle liitteen seuraavaan kokoukseen. 

Päätös
Valtuusto päätti

jättää asian pöydälle. 
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Kunnanhallitus, § 78,19.02.2024
Valtuusto, § 24, 04.03.2024

§ 24
Koponen Ari, valtuutetun tehtävän päättyminen

TUUDno-2024-288

Kunnanhallitus, 19.02.2024, § 78

Valmistelijat / lisätiedot:
Antti-Pekka Röntynen
antti-pekka.rontynen@tuusula.fi
hallintojohtaja

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö:
1) jonka kotikunta kyseinen kunta on;
2) jolla on jossakin kunnassa äänioikeus kuntavaaleissa sinä vuonna, jona valtuutetut 
valitaan tai vaali muuhun luottamustoimeen toimitetaan; ja
3) jota ei ole julistettu vajaavaltaiseksi.

Kuntalain 17 §:n 2 momentin mukaan, jos valtuutetun on todettu menettäneen 
vaalikelpoisuutensa, valtuuston puheenjohtaja kutsuu hänen sijaansa jäljellä olevaksi 
toimikaudeksi asianomaisen vaaliliiton, puolueen tai yhteislistan järjestyksessä 
ensimmäisen varavaltuutetun.

Kuntalain 78 §:n 1 momentin mukaan, jos luottamushenkilö menettää 
vaalikelpoisuutensa, hänet valinnut toimielin toteaa luottamustoimen päättyneeksi. 
Valtuutetun osalta päätöksen tekee valtuusto. Päätös pannaan täytäntöön heti.

Valtuutettu Ari Koponen on menettänyt vaalikelpoisuutensa kunnasta poismuuton 
vuoksi. Koponen on lisäksi kunnanhallituksen ja kunnanhallituksen konsernijaoston 
jäsen. Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän 1. varavaltuutettu on Ari 
Loponen. Koska varavaltuutettu nousee valtuutetuksi, on keskusvaalilautakunnan 
täydennettävä Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän varavaltuutettujen listaa 
7. varavaltuutetulla. 

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

todeta valtuutettu Ari Koposen luottamustoimet päättyneeksi vaalikelpoisuuden 
menettämisen johdosta
merkitä tiedoksi, että valtuuston puheenjohtaja kutsuu Ari Koposen sijaan 
valtuutetuksi jäljellä olevaksi toimikaudeksi Perussuomalaisten Tuusulan 
valtuustoryhmän ensimmäisen varavaltuutetun Ari Loposen.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Valtuusto, 04.03.2024, § 24

Ehdotus

Valtuusto päättää

todeta valtuutettu Ari Koposen luottamustoimet päättyneeksi vaalikelpoisuuden 
menettämisen johdosta
merkitä tiedoksi, että valtuuston puheenjohtaja kutsuu Ari Koposen sijaan 
valtuutetuksi jäljellä olevaksi toimikaudeksi Perussuomalaisten Tuusulan 
valtuustoryhmän ensimmäisen varavaltuutetun Ari Loposen.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Tiedoksi
valittu, luottamushenkilörekisteri
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Kunnanhallitus, § 78,19.02.2024
Kunnanhallitus, § 79,19.02.2024
Valtuusto, § 25, 04.03.2024

§ 25
Koponen Ari, kunnanhallituksen jäsenen vaalikelpoisuuden menetys ja täydennysvaali

TUUDno-2024-288

Kunnanhallitus, 19.02.2024, § 78

Valmistelijat / lisätiedot:
Antti-Pekka Röntynen
antti-pekka.rontynen@tuusula.fi
hallintojohtaja

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö:
1) jonka kotikunta kyseinen kunta on;
2) jolla on jossakin kunnassa äänioikeus kuntavaaleissa sinä vuonna, jona valtuutetut 
valitaan tai vaali muuhun luottamustoimeen toimitetaan; ja
3) jota ei ole julistettu vajaavaltaiseksi.

Kuntalain 17 §:n 2 momentin mukaan, jos valtuutetun on todettu menettäneen 
vaalikelpoisuutensa, valtuuston puheenjohtaja kutsuu hänen sijaansa jäljellä olevaksi 
toimikaudeksi asianomaisen vaaliliiton, puolueen tai yhteislistan järjestyksessä 
ensimmäisen varavaltuutetun.

Kuntalain 78 §:n 1 momentin mukaan, jos luottamushenkilö menettää 
vaalikelpoisuutensa, hänet valinnut toimielin toteaa luottamustoimen päättyneeksi. 
Valtuutetun osalta päätöksen tekee valtuusto. Päätös pannaan täytäntöön heti.

Valtuutettu Ari Koponen on menettänyt vaalikelpoisuutensa kunnasta poismuuton 
vuoksi. Koponen on lisäksi kunnanhallituksen ja kunnanhallituksen konsernijaoston 
jäsen. Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän 1. varavaltuutettu on Ari 
Loponen. Koska varavaltuutettu nousee valtuutetuksi, on keskusvaalilautakunnan 
täydennettävä Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän varavaltuutettujen listaa 
7. varavaltuutetulla. 

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

todeta valtuutettu Ari Koposen luottamustoimet päättyneeksi vaalikelpoisuuden 
menettämisen johdosta
merkitä tiedoksi, että valtuuston puheenjohtaja kutsuu Ari Koposen sijaan 
valtuutetuksi jäljellä olevaksi toimikaudeksi Perussuomalaisten Tuusulan 
valtuustoryhmän ensimmäisen varavaltuutetun Ari Loposen.

Päätös
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Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 19.02.2024, § 79

Valmistelijat / lisätiedot:
Antti-Pekka Röntynen
antti-pekka.rontynen@tuusula.fi
hallintojohtaja

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö:

jonka kotikunta kyseinen kunta on;
jolla on jossakin kunnassa äänioikeus kuntavaaleissa sinä vuonna, jona 
valtuutetut valitaan tai vaali muuhun luottamustoimeen toimitetaan; ja
jota ei ole julistettu vajaavaltaiseksi.

Lisäksi kuntalain 73 § määrittelee kunnanhallituksen jäsenen vaalikelpoisuutta 
edelleen. Vaalikelpoinen kunnanhallitukseen on henkilö, joka on vaalikelpoinen 
valtuustoon, ei kuitenkaan:

1) välittömästi kunnanhallituksen alaisena toimiva kunnan palveluksessa oleva henkilö;

2) henkilö, joka on kunnanhallituksen tehtäväalueella toimivan, kunnan 
määräysvallassa olevan yhteisön tai säätiön palveluksessa;

3) kunnan palveluksessa oleva henkilö, joka lautakunnan esittelijänä tai muuten 
vastaa kunnanhallituksen käsiteltäväksi tulevien asioiden valmistelusta;

4) henkilö, joka on hallituksen tai siihen rinnastettavan toimielimen jäsenenä taikka 
johtavassa ja vastuullisessa tehtävässä tai siihen rinnastettavassa asemassa 
liiketoimintaa harjoittavassa yhteisössä tai säätiössä, jos kysymyksessä on sellainen 
yhteisö, jolle kunnanhallituksessa tavanomaisesti käsiteltävien asioiden ratkaisu on 
omiaan tuottamaan olennaista hyötyä tai vahinkoa.

Henkilöstön edunvalvonnasta asianomaisessa kunnassa huolehtivan yhteisön 
hallituksen tai siihen rinnastettavan toimielimen puheenjohtaja ei ole vaalikelpoinen 
kunnanhallitukseen. Vaalikelpoinen ei myöskään ole henkilö, joka yhteisön 
neuvottelijana tai muussa vastaavassa ominaisuudessa vastaa edunvalvonnasta.

Kuntalain 78 §:n 1 momentin mukaan, jos luottamushenkilö menettää 
vaalikelpoisuutensa, hänet valinnut toimielin toteaa luottamustoimen päättyneeksi. 

Kunnanhallituksen jäsen Ari Koponen on ilmoittanut muuttaneensa pois Tuusulasta 
8.2.2024 ja on menettänyt näin ollen vaalikelpoisuutensa kunnasta poismuuton 
vuoksi. Valtuuston on täydennettävä kunnanhallitusta vaalikelpoisella henkilöllä.

Hallintosäännön 8 §:n mukaan kunnanhallituksessa on 13 jäsentä eli puheenjohtajana 
toimiva pormestari, varapuheenjohtajina toimivat apulaispormestarit ja 10 
muuta jäsentä. Jokaisella jäsenellä on henkilökohtainen varajäsen.

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että
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VALTUUSTO päättää

valita jäsenen Koposen tilalle kunnanhallituksen jäljellä olevaksi toimikaudeksi 
5.3.2024 alkaen.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 04.03.2024, § 25

Ehdotus

Valtuusto päättää

valita jäsenen Koposen tilalle kunnanhallituksen jäljellä olevaksi toimikaudeksi 
5.3.2024 alkaen.

Päätös
Valtuusto päätti

valita Mika Timosen Koposen tilalle kunnanhallituksen jäljellä olevaksi 
toimikaudeksi 5.3.2024 alkaen.
valita Mika Timosen henkilökohtaiseksi varajäseneksi Janne Hermusen. 
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Kunnanhallitus, § 80,19.02.2024
Valtuusto, § 26, 04.03.2024

§ 26
Koponen Ari, konsernijaoston jäsenen vaalikelpoisuuden menetys ja täydennysvaali

TUUDno-2024-288

Kunnanhallitus, 19.02.2024, § 80

Valmistelijat / lisätiedot:
Antti-Pekka Röntynen
antti-pekka.rontynen@tuusula.fi
hallintojohtaja

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö:

jonka kotikunta kyseinen kunta on;
jolla on jossakin kunnassa äänioikeus kuntavaaleissa sinä vuonna, jona 
valtuutetut valitaan tai vaali muuhun luottamustoimeen toimitetaan; ja
jota ei ole julistettu vajaavaltaiseksi.

Kuntalain 78 §:n 1 momentin mukaan, jos luottamushenkilö menettää 
vaalikelpoisuutensa, hänet valinnut toimielin toteaa luottamustoimen päättyneeksi. 

Konsernijaoston jäsen Ari Koponen on ilmoittanut muuttaneensa pois Tuusulasta 
8.2.2024 ja on menettänyt näin ollen vaalikelpoisuutensa kunnasta poismuuton 
vuoksi. Valtuuston on täydennettävä konsernijaostoa vaalikelpoisella henkilöllä.

Hallintosäännön 8 §:n mukaan kunnanhallituksessa on valtuuston valitsema 
konsernijaosto, jossa on 7 jäsentä eli puheenjohtajana toimiva pormestari, 2 
apulaispormestaria ja 4 muuta jäsentä, jotka ovat joko kunnanhallituksen jäseniä 
tai varajäseniä. Valtuusto valitsee konsernijaoston jäsenistä jaoston 
varapuheenjohtajan. Jokaisella jäsenellä on henkilökohtainen varajäsen. Varajäsenet 
valitaan kunnanhallituksen jäsenistä tai varajäsenistä. 
Asiat käsitellään jaostossa talousjohtajan esittelystä. 

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

valita jäsenen Ari Koposen tilalle kunnanhallituksen konsernijaostoon jäljellä 
olevaksi toimikaudeksi 5.3.2024 alkaen.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 04.03.2024, § 26

Ehdotus
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Valtuusto päättää

valita jäsenen Ari Koposen tilalle kunnanhallituksen konsernijaostoon jäljellä 
olevaksi toimikaudeksi 5.3.2024 alkaen.

Päätös
Valtuusto päätti

valita Ari Koposen tilalle Mika Timosen kunnanhallituksen konsernijaostoon 
jäljellä olevaksi toimikaudeksi 5.3.2024 alkaen.
valita Mika Timosen henkilökohtaiseksi varajäseneksi Johanna Sipiläisen.
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Valtuusto, § 112,05.09.2022
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, § 14,16.02.2023
Kunnanhallitus, § 111,13.03.2023
Valtuusto, § 52,03.04.2023
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, § 93,21.11.2023
Kunnanhallitus, § 45,29.01.2024
Valtuusto, § 27, 04.03.2024

§ 27
Monitoimitalo Kellokoskelle, vastaus aloitteeseen

TUUDno-2022-1816

Valtuusto, 05.09.2022, § 112

"Kellokoskella yhdistykset ja eri järjestöt voivat anoa sisäliikuntaharrastuksiin 
Kellokosken koulun Patruuna- ja Voima-salia koulutyöajan ulkopuolella. Kunnan 
liikuntapalvelut jakaa koulun liikuntasalivuorot lukuvuoden ajaksi järjestöjen kesken 
niiden tekemien tila-anomusten perusteella. 

Liikuntasalit ovat ensisijaisesti tarkoitettu koulun tarpeisiin ja toissijaisesti niitä 
käytetään järjestöjen tarpeisiin. Patruuna-salin viikoittainen käyttö ei kuitenkaan 
onnistu. Syksyllä ja keväällä on ylioppilaskirjoitukset, joiden vuoksi esim. Patruuna-Sali 
ei ole käytettävissä muuhun toimintaan. Esimerkiksi ajalla 12-30.9.2022 Patruuna-Sali 
on suljettu järjestöiltä yo-kirjoitusten vuoksi. Lisäksi salin käytön estää Vanhojen 
tanssit, koulun joulujuhlat yms.

Kellokosken Nuorkka (nuorisotalo) toimii erittäin ahtaissa tiloissa kirjaston päädyssä. 
Tila on aivan liian pieni ja ahdas, eikä vastaa nuorison tarpeita, joten nuorilla ei ole 
järkevää kokoontumispaikkaa sisätiloissa Kellokoskella.

Sote-palveluiden siirtyessä 1.1.2023 alkaen hyvinvointialueelle, jää kunnille 
kuntalaisten hyvinvoinnista huolehtiminen. Monipuolisten liikuntamahdollisuuksien ja 
erilaisten sisätiloissa tapahtuvien harrastusten tarjoaminen sekä nuorten hyvinvoinnin 
edistäminen edellyttää kuitenkin, että tarkoituksiin on käytettävissä soveltuvat tilat.

Kellokoskelle tulee toteuttaa monitoimitalo, josta löytyy erilaisia harraste- ja 
liikuntatiloja sekä nuorisolle soveltuva tila. Kokoustiloja Kellokoskella löytyy mm. 
Kellotuvalta ja koululta, joten niille ei erityistä lisätarvetta ole. Omakotitonttitarjonnan 
johdosta Kellokoskelle muuttaa paljon lapsiperheitä, jolloin liikunta- ja 
harrastemahdollisuuksien sekä nuorisotalon tarve kasvaa. Kaikenikäiset asukkaat 
tarvitsevat hyvinvoinnin ja terveyden edistämiseksi liikunta- ja harrastetiloja myös 
Kellokoskella.

Monitoimitalolle oivallinen sijainti olisi koulun, terveysaseman, Kellotuvan ja jäähallin 
välinen tontti (kaavanumero 3513). Tontilla on Koulutien varrella pientalokaava, mikä 
ei tontin sijainti huomioon ottaen tunnu tarkoituksenmukaiselta, vaan ko. tontille 
tulee tehdä kaavamuutos ja muuttaa se yleisten rakennusten tontiksi eli Y-tontiksi. 
Näin mahdollistuu monitoimitalon toteuttaminen. Alueella on jo valmiina jäähallin ja 
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sote-aseman käytössä oleva tilava pysäköintialue. Monitoimitalo täydentää alueella jo 
olevien koulun, jäähallin ja urheilukentän muodostamaa kokonaisuutta."

Päätös
Lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, 16.02.2023, § 14

Valmistelijat / lisätiedot:
Katja Elo, Risto Kanerva, Heidi Hagman
katja.elo@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi, heidi.hagman@tuusula.fi
kehittämispäällikkö, vapaa-aikapalveluiden päällikkö, kehittämispäällikkö

Vastaus aloitteeseen:

Kellokoskella on asukkaiden käyttöön tarjolla kunnan omistamia tai hallinnoimia tiloja 
kouluilla ja päiväkodeissa, yhteisötiloissa, kirjastossa, nuorisotilassa ja liikuntapaikoilla 
sekä Roselius-säätön Kustaa-Aadolfissa. Näistä tiloista erityisesti Kellokosken 
koulukampus tarjoaa erilaisia harrastetiloja kuntalaisten käyttöön. Yleisesti tilojen 
käyttö on suunniteltu siten, että koulut käyttävät tiloja päivisin ja iltaisin sekä 
viikonloppuisin ne ovat pääasiassa paikallisten yhdistysten käytössä. Kellokosken 
koulun tilojen iltapäivän ja illan käyttöä voidaan kehittää myös nuorisotilan 
näkökulmasta. 

Kunta pyrkii aktiivisesti vahvistamaan tilojen yhteiskäytön edellytyksiä. Tilojen 
yhteiskäytön mahdollisuuksien lisääntyessä ei tarvita omia tiloja eri toimijoille. 
Loppuvuodesta 2022 kunnan johtoryhmä hyväksyi uudistuvan palveluverkon 
yhteiskäytön pelisäännöt, joita tullaan soveltamaan myös olemassa olevan 
palveluverkon yhteiskäytössä. Tämän lisäksi kunta pyrkii helpottamaan tilojen 
yhteiskäyttöä kehittämällä tilavarausjärjestelmää sekä kulkua tiloihin ja tiloissa 
(lukitusten avaaminen) käyttäjälähtöisesti. Tuusinfo vastaa tilojen varaamiseen 
liittyvistä käytännöistä ja opastaa hakuprosessissa. Hakuprosessiin kuuluvat myös 
neuvottelut, joissa kannattaa olla aktiivisesti mukana ja ilmaista mahdollisista 
tilavuorojen lisätarpeista. 

Kunnan omistuksessa on kymmeniä kiinteistöjä eri puolilla Tuusulaa. Iso osa 
kiinteistöistä on kovalla käytöllä, mutta osa tiloista on vajaakäytöllä tai tiloja ei käytetä 
lainkaan. Kunnan tavoitteena on kunnan omistamien tilojen käyttöasteen nostaminen 
ja tilojen mahdollisimman laaja yhteiskäyttö. Samaan aikaan pyritään luopumaan 
vajaakäyttöisistä tai käytöstä poistuneista kiinteistöistä. 

Kellokosken koulukampus on suunniteltu ja toteutettu palveluverkkosuunnitelman 
mukaisesti ratkaisuksi Kellokosken alueella koulun uusimisen tarpeeseen 
ja muun yhteiskäytön tarpeisiin. Monitoimitalon rakentamiselle ei ole edellä 
mainituista syistä toiminnallisia ja taloudellisia perusteita. Paikallisen 
yhdistystoiminnan, nuorisotyön ja koulun tilapäisen toiminnan tarpeisiin tulee löytää 
ratkaisut koulukampuksen toiminnan, nykyisten tilojen ja yhteistoiminnan 
kehittämisen kautta. 

Tilojen yhteiskäyttö, vuorojen satunnaiset peruutukset ja silloin tällöin toimintaan 
nähden ahtaat nuorisotilat eivät ole peruste uuden monitoimitalon rakentamiseksi 
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Kellokoskelle. Vuorojen hakuprosessia ja niihin liittyviä palveluita tulee kehittää ja 
vakiovuorojen perumista käyttää vain tarkoituksenmukaisesti. Yhteisten tilojen käyttö 
edellyttää kaikkien osapuolten joustamista. Mahdollisimman tehokas tilojen käyttö on 
yhteinen tavoite, johon kaikkien tulee sitoutua. 

Ehdotus
Esittelijä: Tiina Simons, sivistysjohtaja

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää

hyväksyä esitetyn selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että valtuusto päättää 
katsoa Kirsti Ruislehdon/Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmä esittämän ja 
usean muun valtuutetun allekirjoittaman aloitteen 5.9.2022 § 112 tulleen 
käsitellyksi.

---

Puheenjohtajan avattua keskustelun, jäsen Pirjo Lehtonen esitti poistettavaksi 
aloitevastauksen viimeisestä kappaleesta sanat "silloin tällöin". 

"Tilojen yhteiskäyttö, vuorojen satunnaiset peruutukset ja  toimintaan silloin tällöin
nähden ahtaat nuorisotilat eivät ole peruste uuden monitoimitalon rakentamiseksi 
Kellokoskelle. Vuorojen hakuprosessia ja niihin liittyviä palveluita tulee kehittää ja 
vakiovuorojen perumista käyttää vain tarkoituksenmukaisesti. Yhteisten tilojen käyttö 
edellyttää kaikkien osapuolten joustamista. Mahdollisimman tehokas tilojen käyttö on 
yhteinen tavoite, johon kaikkien tulee sitoutua."

Lautakunta hyväksyi yksimielisesti jäsen Lehtosen muutosesityksen.

Päätös
Vastaus aloitteeseen:

Kellokoskella on asukkaiden käyttöön tarjolla kunnan omistamia tai hallinnoimia tiloja 
kouluilla ja päiväkodeissa, yhteisötiloissa, kirjastossa, nuorisotilassa ja liikuntapaikoilla 
sekä Roselius-säätön Kustaa-Aadolfissa. Näistä tiloista erityisesti Kellokosken 
koulukampus tarjoaa erilaisia harrastetiloja kuntalaisten käyttöön. Yleisesti tilojen 
käyttö on suunniteltu siten, että koulut käyttävät tiloja päivisin ja iltaisin sekä 
viikonloppuisin ne ovat pääasiassa paikallisten yhdistysten käytössä. Kellokosken 
koulun tilojen iltapäivän ja illan käyttöä voidaan kehittää myös nuorisotilan 
näkökulmasta. 

Kunta pyrkii aktiivisesti vahvistamaan tilojen yhteiskäytön edellytyksiä. Tilojen 
yhteiskäytön mahdollisuuksien lisääntyessä ei tarvita omia tiloja eri toimijoille. 
Loppuvuodesta 2022 kunnan johtoryhmä hyväksyi uudistuvan palveluverkon 
yhteiskäytön pelisäännöt, joita tullaan soveltamaan myös olemassa olevan 
palveluverkon yhteiskäytössä. Tämän lisäksi kunta pyrkii helpottamaan tilojen 
yhteiskäyttöä kehittämällä tilavarausjärjestelmää sekä kulkua tiloihin ja tiloissa 
(lukitusten avaaminen) käyttäjälähtöisesti. Tuusinfo vastaa tilojen varaamiseen 
liittyvistä käytännöistä ja opastaa hakuprosessissa. Hakuprosessiin kuuluvat myös 
neuvottelut, joissa kannattaa olla aktiivisesti mukana ja ilmaista mahdollisista 
tilavuorojen lisätarpeista. 
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Kunnan omistuksessa on kymmeniä kiinteistöjä eri puolilla Tuusulaa. Iso osa 
kiinteistöistä on kovalla käytöllä, mutta osa tiloista on vajaakäytöllä tai tiloja ei käytetä 
lainkaan. Kunnan tavoitteena on kunnan omistamien tilojen käyttöasteen nostaminen 
ja tilojen mahdollisimman laaja yhteiskäyttö. Samaan aikaan pyritään luopumaan 
vajaakäyttöisistä tai käytöstä poistuneista kiinteistöistä. 

Kellokosken koulukampus on suunniteltu ja toteutettu palveluverkkosuunnitelman 
mukaisesti ratkaisuksi Kellokosken alueella koulun uusimisen tarpeeseen 
ja muun yhteiskäytön tarpeisiin. Monitoimitalon rakentamiselle ei ole edellä 
mainituista syistä toiminnallisia ja taloudellisia perusteita. Paikallisen 
yhdistystoiminnan, nuorisotyön ja koulun tilapäisen toiminnan tarpeisiin tulee löytää 
ratkaisut koulukampuksen toiminnan, nykyisten tilojen ja yhteistoiminnan 
kehittämisen kautta. 

Tilojen yhteiskäyttö, vuorojen satunnaiset peruutukset ja toimintaan nähden ahtaat 
nuorisotilat eivät ole peruste uuden monitoimitalon rakentamiseksi Kellokoskelle. 
Vuorojen hakuprosessia ja niihin liittyviä palveluita tulee kehittää ja vakiovuorojen 
perumista käyttää vain tarkoituksenmukaisesti. Yhteisten tilojen käyttö edellyttää 
kaikkien osapuolten joustamista. Mahdollisimman tehokas tilojen käyttö on yhteinen 
tavoite, johon kaikkien tulee sitoutua. 

 

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päätti

hyväksyä yllä esitetyn selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että valtuusto päättää 
katsoa Kirsti Ruislehdon/Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmä esittämän ja 
usean muun valtuutetun allekirjoittaman aloitteen 5.9.2022 § 112 tulleen 
käsitellyksi.

 

Kunnanhallitus, 13.03.2023, § 111

Valmistelijat / lisätiedot:
Katja Elo, Risto Kanerva, Heidi Hagman
katja.elo@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi, heidi.hagman@tuusula.fi
kehittämispäällikkö, vapaa-aikapalveluiden päällikkö, kehittämispäällikkö

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että 

 

VALTUUSTO päättää
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1.  

2.  

3.  

katsoa Kirsti Ruislehdon / Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmä esittämän ja 
usean muun valtuutetun allekirjoittaman aloitteen 5.9.2022 § 112 tulleen 
käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 03.04.2023, § 52

Ehdotus

Valtuusto päättää

katsoa Kirsti Ruislehdon / Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmä esittämän ja 
usean muun valtuutetun allekirjoittaman aloitteen 5.9.2022 § 112 tulleen 
käsitellyksi.

Kokouskäsittely
Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun, Kirsti Ruislehto esitti seuraavan 
palautusesityksen:

"Vastauksessa on lähdetty ajatuksesta, että Kellokosken koulu ratkaisee erilaisten 
harrastusten tilatarpeet sekä myös sisäliikuntatarpeet. Ajatus, että koulu on kylän 
yhteinen olohuone, on kaunis ja kaikin puolin kannatettava, mutta haasteita riittää. 

Jotta koulut laajasti soveltuisivat järjestöjen monipuoliseen käyttöön, tulee tämä ottaa 
huomioon jo alunperin koulua ja sen tiloja suunniteltaessa. Vanhan koulun kohdalla 
ongelmia on runsaasti. Järjestöjen tarpeet ovat hyvin erilaisia. Pelkkä luokkatila 
harvoin riittää. 

Tilatarpeisiin vaikuttavat merkittävästi toiminnan edellyttämät materiaalit/välineet ja 
niiden asianmukainen säilyttäminen koululla lukituissa tiloissa. Tätä tuntuu olevan 
vaikea ymmärtää. Jostain syystä kunta tuntee järjestöjen tilatarpeet ilmeisen heikosti 
huolimatta siitä, että jo valtuustokauden alussa vuosille 2021-2025 laadittiin 
järjestösuunnitelma, jossa järjestöjen toiminnan ongelmat on hyvin kuvattu mm. juuri 
tilojen osalta. 

Kirkonkylän koulun rakentaminen on jo pitkällä ja nyt siellä pohditaan kuumeisestii 
tätä laajempaa tilojen käyttöä, joka Kellokosken koulun kohdalla epäonnistui. 
Otettiinko tämä laaja yhteiskäyttö riittävällä tasolla huomioon jo Kirkonkylän koulun 
suunnitteluvaiheessa? Toivottavasti otettiin ja nimenomaan yhteistyössä järjestöjen 
kanssa. 

Pari esimerkkiä järjestöjen haasteista Kellokoskella: 
Partiolaiset ovat Kellokosken koululla ikkunattomassa koulun varastotilassa 
alakerrassa (tila maan alla). Tila on kyllä sopivan kokoinen ja kaappejakin saatiin 
tarpeeksi. Ongelmia kuitenkin on. 

Vessat ovat yläkerrassa ja ne ovat lukossa. Ohjaajan pitää käydä päästämässä 
lapsi/lapset vessaan. 
Keittiötä/vesipistettä ei ole. Kirnun avain pitää hakea etukäteen kouluisännältä. 
Mitään ex-tempore keittiöjuttuja ei voi tehdä. 
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3.  Koulu käyttää myös varastotilaa luokkatilana siten, että partiolaisten tarvikkeet 
ovat levällään pöydillä. Sovittu, että opettaja aina silloin läsnä, näin ei kuitenkaan 
aina ole. Onneksi hävikkiä tai ilkivaltaa ei ole ollut. 

 

Martat ovat kiitollisia siitä, että saavat käyttää koulun opetuskeittiön tilaa. 
Ongelmana on kuitenkin toimintaan tarvittavien materiaalien säilytystilojen puute. 
Markkinatapahtumissa tarvitaan esim. pöytiä, joita kuljetetaan ja säilytetään jäsenten 
autojen tavarasäiliöissä. Telttaa Martat eivät voi hankkia, koska sille ei ole 
säilytyspaikkaa. Säilytystilojen puutteen vuoksi Martat eivät voi laajentaa 
toimintaansa.   

Sisäliikuntatilat / Monitoimitalo 
Liikuntapuolella haaste Kellokoskella on päiväkäyttöön soveltuvista sisäliikuntatiloista. 
Näitä tarvitsevat erityisesti kotona lapsiensa kanssa olevat huoltajat sekä ikääntyneet. 
Näille ryhmille eivät sovi koulun liikuntatilat, jotka ovat päivisin koulun käytössä. Nämä 
ryhmät eivät lähde liikkeelle kylälle enää pimeän aikaan. 

Ikääntyneet käyvät mielellään kuntosaleilla, mutta kynnykseksi nousee usein pienistä 
eläkkeistä maksettavat kuntosalimaksut. Lihaskunnon ylläpitämisen ja kehittämisen 
kannalta ikääntyneiden kuntosaleilla käynti on enemmän kuin 
suotavaa. Monitoimitalossa voisi olla tällainen matalan kynnyksen kuntosali kunnan 
ylläpitämänä. Kunnan tulee edistää erilaisten ryhmien hyvinvointia myös liikunnan 
saralla. 
Hyvinvointisuunnitelma 2021-2025: Panostamme ikäihmisten hyvinvointiin, terveyden 
edistämiseen sekä heille suunnattuihin palveluihin 

Nuorisotilat / Monitoimitalo 
Vastauksessa todetaan, että “Kellokosken koulun tilojen iltapäivän ja illan käyttöä 
voidaan kehittää myös nuorisotilan näkökulmasta”. Miten tämä onnistuu, kun koulun 
laajennuksen ja remontoinnin sekä kirjaston remontoinnin yhteydessä se ei 
onnistunut mitenkään? Kirjasto havitteli nuorisotilaa omaan toimintaansa. 

Nuorkan sijainti uudessa monitoimitalossa mahdollistaisi nuorille muutakin toimintaa 
kuin biljardin, pingiksen ja pleikan pelaamisen, jotka nyt vievät ahtaan Nuorkan tilasta 
leijonanosan. Jos Nuorkka olisi Monitoimitalossa, niin nuorille voisi tarjota siellä myös 
liikuntamahdollisuuksia: koripalloa/lentopalloa/sählyä yms. Nuoret tunnetusti 
harrastavat liian vähän liikuntaa ja tällainen Nuorkan yhteydessä oleva liikuntatila 
edistäisi nuorten hyvinvointia ja terveyttä. 

Kellokosken Nuorkan tilat riittävät tänä päivänä juuri ja juuri sen porukan käyttöön 
joka siellä nyt käy. Jos kävijöitä tulisi vähänkin enemmän niin seinät tulevat sielläkin 
vastaan. Olen kuullut nuorilta, etteivät he käy siellä kun tila on liian pieni. Tyttöjä ei 
Nuorkalla käy, ilmeisesti siellä ei heille ole mitään tarjolla. Kellokoskella nuoret 
hengailevat ulkona ja erityisesti Roinilan alueella ja valitettavasti tekevät ilkivaltaa ja 
häiriökäyttäytyvät eri tavoin. Nuorkalle ei kannatakaan heitä houkutella, koska ahdas 
tila ei riitä yhtään nykyistä isommalle porukalle. 

Kirjaston lisätilatarve 
Kirjasto järjestää paljon erilaisia tapahtumia niin päivisin kuin iltaisinkin. 
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Tapahtumissa seinät tulevat vastaan. Mikäli Nuorkka siirtyisi uuteen monitoimitaloon 
vapautuisivat sen tilat kirjaston käyttöön. Lisätila tulee kirjastolle suureen 
tarpeeseen.   

Kunta teki Kellokosken kirjastoon remontin ja hieno omatoimikirjasto saatiin. 
Remontin yhteydessä ei kyetty kirjastoon toteuttamaan ns. hiljaista tilaa opiskelijoita 
varten, joka ilman muuta siellä pitäisi olla. Se saataisiin, jos Nuorkka siirtyisi 
Monitoimitaloon. 

Aloitteeseen annettu vastaus ei tyydytä 
Aloitteeseen annettu vastaus ei tyydytä, koska siinä ei ole lainkaan paneuduttu asiaan. 
Väite, että Patruuna-salin vuorojen peruutukset ovat satunnaisia, on väärä. Ne 
toistuvat säännönmukaisesti yo-kirjoitusten aikana joka kevät ja syksy. Sen vuoksi sali 
onkin huono viikoittain tapahtuvan liikuntaryhmän kannalta. 

Kunnan ja yhtäkaikki Keusotenkin pitää tehdä hyvää yhteistyötä 3. sektorin kanssa, 
jotta kuntalaisten hyvinvointia ja terveyttä kyettäisiin edistämään 
hyvinvointisuunnitelmassa ajatellulla tavalla. Järjestösuunnitelmaa laadittaessa 
järjestöjen suurimmaksi ongelmaksi nostettiin tarkoitukseen soveltuvien toimitilojan 
puute. 

Palautusesitys 
Esitän, että aloite palautetaan uudelleen valmisteltavaksi ja että siinä selvitetään miten 
Kellokosken Monitoimitalolla voitaisiin ratkaista 

nuorisotilan riittävät tarpeet Kellokoskella, 
päiväsaikaan tapahtuvan sisäliikunnan tilatarpeet ja 
eri järjestöjen asianmukaisten harraste- ja toimintatilojen tarpeet, jotka 
nykyisissä tiloissa toimivat huonosti." 

 

Valtuusto päätti yksimielisesti palauttaa aloitteen uudelleen valmisteltavaksi. 

Päätös
Valtuusto päätti

palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, 21.11.2023, § 93

Valmistelijat / lisätiedot:
Katja Elo, Risto Kanerva, Heidi Hagman, Markus Torvinen, Mika Savola
katja.elo@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi, heidi.hagman@tuusula.fi, markus.
torvinen@tuusula.fi, mika.savola@tuusula.fi
kehittämispäällikkö, vapaa-aikapalveluiden päällikkö, kehittämispäällikkö, 
opetuspäällikkö, kiinteistönhoitopäällikkö

Vastaus aloitteeseen: 
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Kellokosken alueella liikuntaharrastuksiin ja erilaisten paikallisten yhteisöjen 
toiminnan tiloiksi on tehty palveluverkkosuunnitelmassa määritellyllä tavalla 
Kellokosken koulu. Aiemman aloitevastauksen mukaisesti Kellokosken monitoimitalon 
rakentamiselle ei ole toiminnallisia ja taloudellisia perusteita. 

Nuorisotila on kooltaan pienehkö, mutta isompi nuorisotila ei kuitenkaan tällä hetkellä 
ole ratkaisemista vaativa akuutti asia. Toimintaa pystytään toteuttamaan olemassa 
olevissa tiloissa. Lisäneliöiden tarve nuorisotalolla tulee myöhemmin ratkaista 
laajentamalla nykyisiä tiloja. Nuorisotyöntekijät pystyvät hyödyntämään koulun tiloja 
tarvittaessa nuorisotalon ulkopuolisessa toiminnassa, tavoitteena on kuitenkin 
ensisijaisesti pitää nuorisotila auki sovittuina aikoina.  

Kellokosken koulukampuksen tilat, alueen muut yhteisötilat ja kaikkien tilojen 
yhteiskäytön edellytysten parantaminen ovat niitä ratkaisuja, joita tällä hetkellä on 
mahdollista kehittää. Alueen yhteisötiloista Kustaa Aadolfin yhteiset oleskelutilat 
ruokasali ja keittiö ovat nykyään myös yhteisötiloja ja veloituksetta varattavissa eri 
toimijoiden käyttöön. Nämä tilat osaltaan monipuolistavat alueen tarjontaa yhteisöille. 

Kellokosken koulun rehtorin kanssa on keskusteltu marraskuussa 2023 koulun tilojen 
tämänhetkisestä yhteiskäytöstä. Kuluvan lukuvuoden aikana koulutilojen yhteiskäytön 
asioissa koululle ei ole tullut yhteydenottoja toimimattomista tilakäytänteistä. 
Kellokosken kouluyhteisössä on avoin ja vuorovaikutukseen tähtäävä suhtautuminen 
tilojen yhteiskäytön edellytysten parantamiseksi. Yhteydenottojen tullessa ratkaisuja 
on kyetty löytämään yhdessä toimijoiden kanssa. Yhteiskäytön kysymyksissä paras 
väylä käytänteiden kehittämiseksi on keskustelu. 

Koulutilojen yhteiskäytössä päiväsaikaisen sisäliikunnan osalta voidaan vuoden 
mittaan tarkastella liikuntasalien käyttöä ja mahdollisia vapaita tunteja myös kesken 
koulun lukuvuotta ja järjestöjen/seurojen/yhteisöjen toimintakautta. Elo-lokakuun 
aikana koulun liikuntatuntien toteutuksessa pääpaino on ulkona liikkumisessa. Tästä 
syystä jaksottaisten, lyhyempien vuorojen jakamisella voisi olla mahdollista saada 
liikuntasaleista lisävuoroja paikallisten yhteisöjen käyttöön tuona ajanjaksona. Loka-
huhtikuussa taas koulun oma liikuntasalin tilatarve on suurimmillaan säiden 
heikentäessä ulkona liikkumisen mahdollisuuksia. Lyhytaikaisia liikuntasalijaksoja 
muutamiin kellonaikoihin päivällä voi olla mahdollista saada käyttöön myös talvella, 
esimerkiksi luistelujäiden ollessa kunnossa. Tällaiset lyhyet jaksot ovat kuitenkin 
riippuvaisia säästä, ja ne pystytään luovuttamaan muuhun kuin koulun käyttöön vain 
melko lyhyellä varoajalla. 

Yhteisöjen omien tavaroiden säilyttäminen Kellokosken koululla ja muissa 
yhteisötiloissa on kokemusten mukaan haastavaa. Tietyn oman, pysyvän paikan 
osoittamista ja varaamista tilojen ja säilytyspaikkojen osalta on vaikeaa 
pysyväisluonteisesti vuodesta toiseen ratkaista. Irtokalustuksella on mahdollista 
osittain helpottaa yhteisöjen pienten tavaroiden säilytystarvetta koululla, mutta isojen 
tavaramäärien säilyttämistä koulun tiloissa ei voida tarjota.   

Koulukampuksen tilojen iltakäytön koetut haasteet voivat liittyä mm. pitkiin 
sulkuaikoihin, esimerkiksi koulun joulu- tai kesäloman yhteydessä. Joulu- ja kesäloman 
aikaiset tilojen kiinnipitäminen johtuu siitä, ettei tiloille ole ollut näinä aikoina käyttöä. 
Sulkujen aikana on tehty kiinteistöjen laajoja huoltoja kuten ilmanvaihdon puhdistusta 
ja säätöä tai tilamuutoksia ja korjauksia. Mikäli jatkossa tiloille, esimerkiksi 
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liikuntasalille, on käyttöä joulu- ja kesälomien aikana, voidaan käyttöä myös näinä 
aikoina yhdessä käyttäjien kanssa pohtia huomioiden ja varmistuen kuitenkin tilojen 
pääkäyttäjien häiriötön toiminta.  

Vuorojen hakuprosessi toimii tällä hetkellä sujuvasti ja siihen liittyviä palveluita 
tarkastellaan vuosittain. Vakiovuorojen perumista on käytetty vain välttämättömissä 
tilanteissa. Yhteisten tilojen käyttö ja tilankäytön kehittäminen onnistuvat parhaiten 
vuorovaikutuksen ja avoimen yhteistyön keinoin.  

Ehdotus
Esittelijä: Tiina Simons, sivistysjohtaja

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää

hyväksyä esitetyn selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että valtuusto päättää 
katsoa Kirsti Ruislehdon/Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmä esittämän ja 
usean muun valtuutetun allekirjoittaman aloitteen 5.9.2022 § 112 tulleen 
käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 29.01.2024, § 45

Valmistelijat / lisätiedot:
Katja Elo, Risto Kanerva, Heidi Hagman, Mika Savola, Markus Torvinen
katja.elo@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi, heidi.hagman@tuusula.fi, mika.
savola@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi
kehittämispäällikkö, vapaa-aikapalveluiden päällikkö, kehittämispäällikkö, 
kiinteistönhoitopäällikkö, opetuspäällikkö

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että 

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa Kirsti Ruislehdon/Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmän 5.9.2022 § 112 
esittämän ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen loppuun 
käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Valtuusto, 04.03.2024, § 27

Ehdotus
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Valtuusto päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa Kirsti Ruislehdon/Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmän 5.9.2022 § 112 
esittämän ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman aloitteen tulleen loppuun 
käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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Valtuusto, § 137,12.11.2018
Tekninen lautakunta, § 142,12.12.2023
Kunnanhallitus, § 17,08.01.2024
Kunnanhallitus, § 33,22.01.2024
Kunnanhallitus, § 46,29.01.2024
Valtuusto, § 28, 04.03.2024

§ 28
Rusutjärven kevyen liikenteen väylän turvallisuuden parantaminen, vastaus aloitteeseen

TUUDno-2018-1487

Valtuusto, 12.11.2018, § 137

Satu Taiveaho esitti hänen ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman aloitteen:

"Rusutjärven kylän kevyen liikenteen väylän jatkeelle on selkeä tarve, sillä 
Rusutjärventie on tällä hetkellä kohtuuttoman vaarallinen kevyen liikenteen liikkujille. 
Rusutjärven koululaisia ei palvele riittävällä tavalla nyt oleva lyhyt kevyen liikenteen 
osuus, vaan vaaratilanteet tulevat vastaan tämän pienen pätkän jälkeen. 

Rusutjärven kevyen liikenteen väylä palvelisi paitsi ennen kaikkea vaarassa olevia 
pieniä koululaisia, myös muita kylällä liikkuvia. Esimerkiksi suosittu liikunta- ja 
ulkoilulenkki (Rusutjärventien ja Kolistimenmäentien lenkki) on vaarallinen etenkin 
talviaikaan. 

Kylän läpi kulkee myös varsin paljon muuta liikennettä mm. Nurmijärven ja 
Hyvinkään suuntaan. Järven ympäri lenkkeillään myös paljon, ja harraste- sekä 
kilpapyöräilijöiden käyttämät reitit kulkevat kylän läpi. Autojen ja pyöräilijöiden 
kohtaamisissa sattuu usein läheltä piti -tilanteita. Alueella on myös paljon 
hevosharrastajia, joten myös tämän harrastuksen turvallisuutta vahvistaisi kevyen 
liikenteen väylien jatkeet. 

Alue voisi kevyen liikenteen väylän avulla tarjota myös kasvavia liikunta- 
ja ulkoilumahdollisuuksia kaikille kunnan asukkaille. 

Tuusulassa on parhaillaan käsittelyssä Tuusulan pyöräliikenteen 
edistämissuunnitelma, jonka henkeä myös tämä väylä tukisi. Tuusulan pyöräliikenteen 
tulevaisuuden visiossa on esitetty myös vahvasti ajatus siitä, että pyörää kannustetaan 
käyttämään koulumatkoilla. Samoin tavoitetilana on se, että pyörällä liikkuminen on 
helppo ja turvallinen vaihtoehto kaikille. Nämä edellyttävät myös tämän kevyen 
liikenteen väylän toteuttamista. Tämän hetken turvaton tilanne Rusutjärven kylällä 
edellyttää tämän hankkeen kiirehtimistä. 

Rusutjärven kyläsuunnitelmassa kevyenliikenteen turvallisuuden lisääminen on 
nostettu keskeiseksi tavoitteeksi. Kyläsuunnitelmassa todetaan nykytilana, että 
"kevyenliikenteen väylät ovat riittämättömiä. Tien reunaa on vaarallista kävellä tai 
pyöräillä. Nopeudet ovat liian kovia. Tästä seuraa paljon koulukyytejä, josta korkeat 
kustannukset koululle." 

Toimenpiteiksi esitetään mm. sitä, että kevyen liikenteen väylien rakentamista 
erityisesti koulun ympäristössä sekä myöhemmin Siippooseen päin ja Nummitielle on 
jatkettava. 
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Kyläsuunnitelmaa on työstetty mm. Rusutjärven kyläläisten ja Rusutjärvi-
seuran toimesta, joten tämän asian eteenpäin viennin tarpeellisuudelle on laaja 
yhteisymmärrys ja yhdessä todettu tarve. 

Me allekirjoittaneet esitämme, että Tuusulan kunta selvittää mahdollisuudet toteuttaa 
Rusutjärven kevyen liikenteen väylän jatkon sekä ryhtyy tarvittaviin toimenpiteisiin 
liikenneturvallisuuden vahvistamiseksi Rusutjärven kylällä mahdollisimman nopeasti."

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

Tekninen lautakunta, 12.12.2023, § 142

Valmistelijat / lisätiedot:
Petri Juhola
petri.juhola@tuusula.fi
yhdyskuntatekniikan päällikkö

Vastaus:

Rusutjärventie on Uudenmaan ely-keskuksen hallinnoima maantie (mt 11479). Tie on 
kestopäällysteinen, ajoradan leveys noin 7 metriä ja tiellä on pääosin 50 km/h 
nopeusrajoitus. Rusutjärven koulun kohdalla on 40 km/h nopeusrajoitus ja 
Siippontien haarassa 60 km/h. Tien pituus Hämeentieltä (kt 45) Rusutjärvenkylään 
Kolistimentien risteykseen on noin 2600 m. Rusutjärventie jatkuu Kolistimentiestä 
vielä noin 1000 m Siippoontien liittymään. Kylän kohdalla on tien länsipuolelle 
rakennettu vuonna 2006 kevyen liikenteen väylä, pituus n. 800 m, joka päättyy 
Kolistimentien liittymän kohdalla.

Kolistimentie on niin ikään Uudenmaan ely-keskuksen hallinnoima maantie (mt 
11503). Tie kiertää Rusutjärven pohjoispuolta Hämeentien ja Rusutjärventien välissä. 
Se on kestopäällystetty, tiellä on 50 km/h nopeusrajoitus ja ajoradan leveys on noin 
6…6,5 m.

Rusutjärventiellä Tilloonkujan lähellä on tehty kunnan toimesta liikennelaskenta 7.
-10.1.2020. Keskimääräinen vuorokausiliikennemäärä (KAVL) oli 1216 ajoneuvoa 
vuorokaudessa, raskaan liikenteen osuus oli 6,5 %. Ajoneuvojen keskinopeus oli 54 km
/h ja 85 % ajoneuvoista ajoi 61 km/h tai hitaammin (nk. v85). Suurin mitattu nopeus oli 
94 km/h.

Kolistimentiellä Hakapelonkujan kohdalla on mitattu nopeuksia kunnan toimesta 21.
-26.11.2019. KAVL oli 243 ajon./vrk, josta raskaan liikenteen osuus oli 8,5 %. 
Keskinopeus oli 44 km/h, v85 oli 58 km/h ja suurin mitattu nopeus oli 105 km/h. Myös 
vuotta aikaisemmin (12.11.-15.11.2018) oli mitattu liikennettä Kolistimentiellä. 
Mittauskohta oli tällöin noin 150 m Hämeentien liittymästä länteen. KVAL oli tällöin 
334 ajon/vrk, josta raskaan liikenteen osuus 18,6 %. Keskinopeus oli 47 km/h, v85 oli 
56 km/h ja suurin mitattu nopeus oli 77 km/h.
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Tieliikenneonnettomuustilastojen mukaan Rusutjärventiellä on sattunut ajanjaksolla 
2018-2022 yksi ajoneuvo-onnettomuus (ohitusonnettomuus), ei henkilövahinkoja. 
Kolistimentiellä on vastaavana ajankohtana tapahtunut yksi henkilövahinkoon 
johtanut risteämisonnettomuus.

Rusutjärventielle on laadittu vuonna 1999 tiesuunnitelma, jossa suunnittelukohteena 
on ollut kevyen liikenteen väylä välille Hämeentie-Siippoontie. Suunnitelma on 
toteutettu aikoinaan vain osittain em. 800 m:n pituisella kevytväylällä sekä muutamilla 
pysäkkisiirroilla. Tiesuunnitelma on nykyisin jo vanhentunut. Käytännössä kevyen 
liikenteen väylän rakentaminen edellyttää uuden suunnitteluluvan hakua 
maantieviranomaiselta. Toteuttaminen vaatii tiesuunnitelman, tietoimitukset ja 
lunastukset tiealueiden laajentamiseksi, rakentamissuunnitelman, päätökset 
rakentamisen rahoittamisesta, toteutusluvan saannin maantieviranomaiselta, 
rakentamisen hankinnan sekä kohteen toteuttamisen. Prosessi ennen 
toteutusvaihetta vie 2…3 vuotta. Rusutjärven kiertävän väylän toteutus on hyvin 
karkeasti arvioituna noin 3 miljoonan euron hanke.

Uudenmaan ely-keskus on vuonna 2023 laatinut Kolistimentielle ns. 
kylätiesuunnitelman, jossa ajorataa kavennetaan ja ajoradan molemmille sivuille 
järjestetään tilaa jalankulkijoille ja pyöräilijöille. Hankkeen toteutus riippuu 
Uudenmaan ely-keskukselle liikenneturvallisuushankkeisiin myönnettävän 
rahamäärän suuruudesta. Kylätievaihtoehto on varteenotettava vaihtoehto myös 
Rusutjärventiellä. Liikennemäärät tukevat tämän vaihtoehdon selvittämistä. 
Ratkaisevaa on näkymien riittävyydet mäissä ja mutkissa. Kyläteistä ei Tuusulassa ole 
vielä kokemusta, joskin muualla Suomessa toteutetuissa hankkeissa kokemukset ovat 
olleet pääsääntöisesti hyviä.

Kolistimentien kylätiehanke on hyvä ja kustannustehokas aloitus kevyen liikenteen 
olosuhteiden parantamiseksi Rusutjärven alueen maantieverkostossa. Kun 
hankkeesta on saatu riittävä, noin parin vuoden kokemus, ja tulokset ovat positiivisia, 
on syytä tarkastella kylätieperiaatteen laajentamista myös Rusutjärventielle. Mikäli 
kylätiemalli todetaan epäonnistuneeksi tai Rusutjärventielle huonosti soveltuvaksi, 
käynnistää kunta Uudenmaan ely-keskuksen kanssa neuvottelut 
tiesuunnitelmaprosessin käynnistämiseksi perinteiselle, ajoradasta erotetulle kevyen 
liikenteen väylälle.

 

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä edellä olevan selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa Satu Taiveahon esittämän ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen 12.11.2018 § 137 tulleen käsitellyksi.

Päätös
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Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 08.01.2024, § 17

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa Satu Taiveahon esittelemän ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen 12.11.2018 § 137 tulleen loppuun käsitellyksi.

Kokouskäsittely
Käsittelyn aikana esittelijä ehdotti asian jättämistä pöydälle. Kunnanhallitus päätti 
hyväksyä ehdotuksen yksimielisesti.

Päätös
Kunnanhallitus päätti

jättää asian pöydälle. 

Kunnanhallitus, 22.01.2024, § 33

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa Satu Taiveahon esittelemän ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen 12.11.2018 § 137 tulleen loppuun käsitellyksi.

Kokouskäsittely
Käsittelyn aikana esittelijä ehdotti asian jättämistä pöydälle. Kunnanhallitus päätti 
hyväksyä ehdotuksen yksimielisesti. 

Päätös
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Kunnanhallitus päätti

jättää asian pöydälle

Kunnanhallitus, 29.01.2024, § 46

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka-Matti Laakso
jukka-matti.laakso@tuusula.fi
liikenneinsinööri

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa Satu Taiveahon esittelemän ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen 12.11.2018 § 137 tulleen loppuun käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 04.03.2024, § 28

Ehdotus

Valtuusto päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa Satu Taiveahon esittelemän ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen 12.11.2018 § 137 tulleen loppuun käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 



Tuusulan kunta Pöytäkirja 2/2024 48 ( )62
Valtuusto 04.03.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Valtuusto, § 56,03.04.2023
Tekninen lautakunta, § 23,13.02.2024
Kunnanhallitus, § 81,19.02.2024
Valtuusto, § 29, 04.03.2024

§ 29
Koirapuistojen perusparantaminen ja parannusehdotusten toteuttaminen tulevissa 
koirapuistoissa, vastaus aloitteeseen

TUUDno-2023-900

Valtuusto, 03.04.2023, § 56

Janne Hermunen esitti seuraavan Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän 
aloitteen:

"Keski-Uudellamaalla kolmanneksi eniten koiria on Tuusulassa (3950).

Me perussuomalaiset valtuutetut olemme kiertäneet Tuusulan koirapuistot ja kuulleet 
Tuusulalaisten koiranomistajien näkemyksiä olemassa olevien koirapuistojen 
parannus- ja muutostarpeista ja toiveita millaisia tulevien koirapuistojen tulisi olla. 

Tavoitteena uusia koirapuistoja suunniteltaessa tulisi olla koirapuistopalveluiden 
tasainen ja tarpeen mukainen sijoittuminen koko kunnan alueelle.

Tärkeitä koirapuiston seikkoja koirapuiston käytettävyyden kannalta ovat 
saavutettavuus kävellen sekä valaistus. Parhaissa koirapuistoissa on puustoa, 
vaihtelevaa ja luonnonmukaista maastoa. Tärkeää on, että maaperä läpäisee vettä ja 
maan pinta pysyy kuivana. Puistossa tulisi olla niin aurinkoisia kuin varjoisiakin alueita. 

Koirapuiston pohjustuksen tulisi olla sellainen, että koiran tassut kestävät 
kipeytymättä. Luonnonsora, kuorikate tai pyöreäsärmäinen, niin kutsuttu turvahake 
soveltuu pintamateriaaliksi koirapuistoon, terävä puuhake ei sen sijaan ole sovelias, 
koska koirat voivat saada siitä tikkuja tassuihin.

Kennelliitto suosittelee, että koira-aitaukset rakennetaan kaksiosaisiksi. Tämä 
tarkoittaa, että aitauksissa on erilliset puolet isoille ja pienille koirille. Esimerkiksi 
Oulun ja Helsingin kaupunkien koirapuistosäännöissä on luokiteltu pienen koira 
korkeudeksi alle 40 cm ja painoksi enintään 15 kg. Aitauksiin merkitään kyltein 
selkeästi, kumpi puoli on isoille ja kumpi pienille koirille. Kaksiosaisen koira-aitauksen 
suositeltava koko on vähintään 3 000 m2. Aitauksen kulmat rakennetaan 90 asteisiksi 
tai loivemmiksi, jotta koirat eivät saa ahdistettua toisiaan aitauksen nurkkauksiin. 
Koirapuiston kallein kuluerä on tavallisesti aitojen pystyttäminen. Kennelliitto 
suosittelee aitojen vähimmäiskorkeudeksi 1,25 metriä. Ihanteellinen korkeus pienten 
koirien aidan korkeudeksi olisi 160 cm ja suurten 200 cm, jotta koirat eivät pääse 
hyppäämään aidan yli ja näin aidan korkeus on riittävä myös runsaslumisina talvina. 
Aita tulisi rakentaa mahdollisimman maanpintaa myötäileväksi, aidan alaosaan ei saisi 
jäädä aukkoja tai rakoja.

Koirapuistot tulisi varustaa myös ns. kaksoisporteilla. Tämä tarkoittaa, että sisääntulo 
puistoon tapahtuu tuulikaappimaisen ”eteisen” läpi. Kaksoisportit estävät tehokkaasti 
jo puistossa olevien koirien karkaamisen porteista silloin, kun sisään tulee uusia koiria 
omistajineen. Eteisen avulla voidaan myös osaltaan ehkäistä mahdollisia konflikteja 
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koirien välillä, koska ne pystyvät turvallisesti aidan läpi tutustumaan toisiinsa ennen 
kuin ne päästetään vastakkain itse puistoon. Käyntiportin aukeaminen sisäänpäin 
lisää puiston turvallisuutta, koska puistossa jo olevat koirat eivät pääse niin helpolla 
livahtamaan portista ulos muiden tullessa sisään. Porttien edustan ns. huoltopihalla 
pintamateriaalina voidaan käyttää hyvin tiivistyvää kivituhkaa. Käyntiportin lisäksi 
puistossa tulisi olla huoltoportti huoltoajoneuvoja varten.

Kennelliitto on asettanut vähimmäisvaatimukset koira-aitausten varustukselle. 
Aitauksessa tulee olla 1300 l:n syväsäiliö tai kompostori koirien jätöksille sekä 60 l:n 
sekajäteastiat, kiintopenkit, valaisimet, hiekoitushiekka-astia talvikautta varten, 
lapioita ja muita välineitä koirien jätösten keräämiseen, tila polkupyörille ja 
parkkipaikka kohtuuetäisyydellä puistosta sekä sisäänkäyntien yhteydessä infotaulu, 
johon on päivitetty koirapuiston säännöt. Koira-aitausten hoidon tavoitteet on 
asetettu Viheralueiden hoidon laatuvaatimuksissa. Hoidon tavoitteena on, ettei 
aitauksesta koidu hygieniahaittoja ja se soveltuu hyvin koirien ulkoiluttamiseen ja on 
käyttäjilleen turvallinen. 

Kennelliiton suosituksen mukaan koirapuiston ylläpito edellyttää vähintään aitojen ja 
porttien kunnossapitoa, roska-astioiden tyhjentämistä, säännöllistä desinfiointia, 
varusteiden uusimista, ilmoitustaulun ylläpitoa, maapohjan kunnon tarkkailua ja 
pohjakatteesta huolehtimista. 

Me allekirjoittaneet esitämme, että kunta huomioi tulevien koirapuistojen 
suunnittelussa edellä mainitut tarpeet jo suunnitteluvaiheessa."

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi. 

Tekninen lautakunta, 13.02.2024, § 23

Valmistelijat / lisätiedot:
Mia Järvinen
mia.jarvinen@tuusula.fi
kunnanpuutarhuri

Koirapuistojen suunnittelussa ja perusparantamisessa noudatetaan Kennelliiton 
suosituksia. Sekä suunnittelussa että perusparantamisessa otetaan huomioon 
kohteen erityispiirteet. Uusien puistojen sijainti ja koko ratkeaa jo kaavoitusvaiheessa. 
Aiemmin toteutuneiden koirapuistojen osalta puiston koko ja aitojen korkeus ei 
välttämättä vastaa suosituksia. Aidat ovat kallis hankinta ja niiden uusiminen ja 
korkeuden tarkistus tulee ajankohtaiseksi, kun koirapuiston muutkin rakenteet 
vaativat uusimista. 

Suunnittelussa, niin uusien koirapuistokohteiden kuin olemassa olevienkin kohteiden 
muutosten osalta, otetaan huomioon puiston elinkaari ja kunnossapidon 
kustannukset unohtamatta ihmisten ja eläinten viihtyvyyttä.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää
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hyväksyä selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa valtuutettujen Janne Hermusen 3.4.2023 § 56 esittämän Tuusulan 
Perussuomalaisten valtuustoryhmän aloitteen tulleen loppuun käsitellyksi.

 

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa valtuutettujen Janne Hermusen ja Ari Loposen 3.4.2023 § 56 esittämän 
Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän aloitteen tulleen loppuun 
käsitellyksi.

 

Lisäksi tekninen lautakunta päätti

tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta välittömästi kokouksessa.

Kunnanhallitus, 19.02.2024, § 81

Valmistelijat / lisätiedot:
Mia Järvinen
mia.jarvinen@tuusula.fi
kunnanpuutarhuri

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa valtuutettujen Janne Hermusen ja Ari Loposen 3.4.2023 § 56 esittämän 
Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän aloitteen tulleen loppuun 
käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 04.03.2024, § 29

Ehdotus
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Valtuusto päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa valtuutettujen Janne Hermusen ja Ari Loposen 3.4.2023 § 56 esittämän 
Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän aloitteen tulleen loppuun 
käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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Valtuusto, § 89,29.05.2023
Tekninen lautakunta, § 24,13.02.2024
Kunnanhallitus, § 82,19.02.2024
Valtuusto, § 30, 04.03.2024

§ 30
Tuusulan olemassa olevien koirapuistojen perusparantaminen, vastaus aloitteeseen

TUUDno-2023-1387

Valtuusto, 29.05.2023, § 89

Janne Hermunen esitti seuraavan Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän 
aloitteen:

"Me perussuomalaiset valtuutetut olemme kiertäneet Tuusulan koirapuistot ja 
kuulleet Tuusulalaisten koiranomistajien näkemyksiä olemassa olevien koirapuistojen 
puutteista, jonka perusteella esitämme yksityiskohtaisempia parannusehdotuksia 
olemassa oleviin koirapuistoihin lisättäväksi vuosien 2024 ja 2025 talousarvioihin.

Peltokaaren koirapuisto
Saavutettavuus on hyvä viereisen parkkialueen johdosta. Koirapuistossa tulisi olla 
oma puoli isoille ja pienille koirille. Olemassa oleva aitaus soveltuisi 
kokonaisuudessaan pienten koirien puoleksi. 
Ehdotamme isoille koirille rakennettavaksi kokonaan uuden aitauksen olemassa 
olevan välittömään läheisyyteen, jolloin aitaukset voisi yhdistää yhteisellä 
sisäänkäynnillä, jonka ”tuulikaappimaisuus” mahdollistaa turvallisen siirtymisen 
molempiin aitauksiin. ”Tuulikaappi” mahdollistaa syväsäilön jätteille, joka palvelee 
molempia puolia, lisäksi molemmille puolille tulisi erikseen sijoittaa yksi tai useampi 
sekajäteastia. 
Koirapuistojen aitojen korkeus tulisi toteuttaa Kennelliiton suositusten mukaisesti. 
Maaperän perusparannuksessa tulisi huomioida materiaalit, jonka koiran tassut 
kestävät kipeytymättä. Lisäksi tulee huomioida vaihteleva maasto, maaperän veden 
läpäisevyys ja erityisesti varjopaikkojen mahdollisuus mm. puuston avulla. Alueelle 
tulisi suunnitella toimiva valaistus, kiintopenkit ja huoltoportit kunnossapitoa silmällä 
pitäen. 
Ekstrana tässä kohteessa olisi mahdollisuus toteuttaa vesipiste yhdessä vesilaitoksen 
kanssa.

Kellokosken koirapuisto
Kellokosken koirapuisto on Tuusulan parhaiten suunniteltu, eikä juurikaan tarvetta 
suurille muutoksille ole. Koirapuisto tulisi kuitenkin varustaa kaksoisporteilla. Puustoa 
sekä virikkeitä koirille olisi toivottavaa lisätä.
Aitojen korkeus tulisi tarkistaa kennelliiton suositusten mukaiseksi. Varjopaikkojen 
puute tulisi korjata lisäämällä puustoa ja puiston käyttäjät ovat toivoneet siirrettäviä 
penkkejä. 
Koirapuiston suunnitteluvaiheessa tulee huomioida liitteenä löytyvä valtuusto 
aloitteemme Tuusulan koirapuistojen perusparantamiseksi sekä parannusehdotusten 
toteuttamiseksi.
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Riihikallion koirapuisto
Alueelta puuttuu pienille korille erikseen varattu puoli, mikä vaatisi kaksoisporttien 
asennuksen. Alue on sinänsä iso, hyvä puustoinen ja viihtyisä. Ehdotamme 
tarkasteltavaksi mahdollista lisäosan rakentamista sekä pienten sekajäteastioiden 
sijoittelua eripuolille puistoa.
Koirapuiston suunnitteluvaiheessa tulee huomioida liitteenä löytyvä valtuusto 
aloitteemme Tuusulan koirapuistojen perusparantamiseksi sekä parannusehdotusten 
toteuttamiseksi.

Tuuliviirin koirapuisto
Puuttuvien parkkipaikkojen ja tilan ahtaudesta johtuen, puiston saavutettavuus 
ulkopuolisilla on haastava.  Suosittelemme, että koirapuiston voisi jättää pienin 
parannuksin palvelemaan lähialueen asukkaita.
Suunnittelussa tulisi huomioida mahdollisuus laajentaa koirapuistoa vakiintuneen 
käyttäjäkunnan toiveesta. Käyttäjät ovat löytäneet keskenään omat pelisäännöt, jotka 
toimivat ihailtavasti.
Koirapuiston suunnitteluvaiheessa tulee keskittyä enemmän alueen viihtyisyyteen ja 
toimivuuteen lähialueen koirille ja koiranomistajille, esimerkiksi lisäämällä pienimpiä 
sekajäteastioita ja puustoa.

Me perussuomalaiset esitämme Peltokaaren koirapuiston perusparannuksen 
huomioitavaksi vuoden 2024 talousarviossa sekä Kellokosken, Riihikallion että 
Tuuliviirin koirapuistojen osalta vuoden 2025 talousarvioon huomioitavaksi."

 

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi. 

Tekninen lautakunta, 13.02.2024, § 24

Valmistelijat / lisätiedot:
Mia Järvinen
mia.jarvinen@tuusula.fi
kunnanpuutarhuri

Koirapuistojen suunnittelussa ja perusparantamisessa noudatetaan Kennelliiton 
suosituksia. Sekä suunnittelussa että perusparantamisessa otetaan huomioon 
kohteen erityispiirteet. Uusien puistojen sijainti ja koko ratkeaa jo kaavoitusvaiheessa. 
Aiemmin toteutuneiden koirapuistojen osalta puiston koko ja aitojen korkeus ei 
välttämättä vastaa suosituksia. Aidat ovat kallis hankinta ja niiden uusiminen ja 
korkeuden tarkistus tulee ajankohtaiseksi, kun koirapuiston muutkin rakenteet 
vaativat uusimista. 

Suunnittelussa, niin uusien koirapuistokohteiden kuin olemassa olevienkin kohteiden 
muutosten osalta, otetaan huomioon puiston elinkaari ja kunnossapidon 
kustannukset unohtamatta ihmisten ja eläinten viihtyvyyttä.
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Aloitteessa lueteltuja korjauksia ja pienempiä uudistuksia voidaan toteuttaa vuosittain 
käyttätalouden puitteissa. Isommat muutokset ja laajempi rakentaminen 
aikataulutetaan investointiohjelmaan käytettävissä olevien resurssien mukaisesti.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Juhola, yhdyskuntatekniikan päällikkö

Tekninen lautakunta päättää

hyväksyä selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa valtuutettujen Janne Hermusen 29.5.2023 § 89 esittämän Tuusulan 
Perussuomalaisten valtuustoryhmän aloitteen tulleen loppuun käsitellyksi.

Kokouskäsittely
Jäsen Raimo Stenvall postui asian käsittelyn aikana kokouksesta klo 20:04.

Päätös
Tekninen lautakunta päätti

hyväksyä selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa valtuutettujen Janne Hermusen ja Ari Loposen 29.5.2023 § 89 esittämän 
Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän aloitteen tulleen loppuun 
käsitellyksi.

 

Lisäksi tekninen lautakunta päätti

tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta välittömästi kokouksessa.

Kunnanhallitus, 19.02.2024, § 82

Valmistelijat / lisätiedot:
Mia Järvinen
mia.jarvinen@tuusula.fi
kunnanpuutarhuri

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
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katsoa valtuutettu Janne Hermusen 29.5.2023 § 89 esittämän Tuusulan 
Perussuomalaisten valtuustoryhmän aloitteen tulleen loppuun käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 04.03.2024, § 30

Ehdotus

Valtuusto päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
katsoa valtuutettu Janne Hermusen ja Ari Loposen 29.5.2023 § 89 esittämän 
Tuusulan Perussuomalaisten valtuustoryhmän aloitteen tulleen loppuun 
käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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§ 31
Ilmoitusasiat / muut asiat

 

Päätös
Valtuustoaloitteet tuotiin esille. 
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§ 32
Taiderahastojen sääntömuutokset, aloite

TUUDno-2024-464

Valtuutettujen Ari Loposen ja Janne Hermusen esittämä aloite 4.3.2024:

Aloite taiderahastojen sääntömuutoksiin

Tuusulan taiderahastojen säännöt tulee päivittää niin, että kaikkien taidehankintojen 
osalta perustamis-, ylläpito- ja sivukustannukset sisällytetään kokonaisuudessaan 
taiderahastojen varoista kustannettavaksi. 

Ensimmäinen taideohjelma laadittiin vuonna 2015 ja esitettiin taiteen 
yleissuunnitelma. Julkisen taiteen hankinnoista on laadittu taideohjelmia Tuusulaan 
eri alueille. 

Taiteen ylläpito- ja perustamuskustannuksiin on viime aikoina käytetty yli miljoona 
euroa. Esimerkiksi Monion valotaiteen perustamis- ja lisäkustannuksiin käytettiin 
Tuusulan kunnan budjetista noin 500 000 €. Kustannukset eivät ole veronmaksajan 
näkökulmasta vähäisiä tai kohtuullisia. Tämän vuoksi esitämme edellä mainittua 
muutosta taiderahastojen sääntöihin. 

Ari Loponen ja Janne Hermunen, Tuusulan perussuomalaiset
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§ 33
Tuusulan ulkovalaistuksen ohjeistus, aloite

TUUDno-2024-465

Valtuutettu Jussi Salosen esittämä aloite 4.3.2024:

Tuusulan ulkovalaistuksen ohjeisto

Teen valtuustoaloitteen, että Tuusulan kunta ryhtyy toimenpiteisiin ulkovalaistuksen 
ohjeistuksen laatimiseksi. Tavoitteena on luoda selkeät ja yhtenäiset ohjeet 
ulkovalaistuksen päämäärien, ohjauksen, suunnittelun, hyväksymisen ja 
toteuttamisen osalta. Ohjeistuksen tulee kattaa kaikki kunnan aluetyypit, mukaan 
lukien keskustat, puistot, asemakaava-alueet ja tiealueet.

Ehdotan, että asetetaan työryhmä, johon kuuluu sekä kunnan edustajia että 
ulkopuolisia valaistusalan asiantuntijoita, suunnittelutyössä ansioituneita. Työryhmän 
tehtävänä on laatia kattava ulkovalaistuksen ohjeistus, joka sisältää muun muassa:

Valaistuksen suunnittelun ja toteutuksen periaatteet ja standardit
Vaatimukset suunnittelijan ammattitaidolle
Valonlähteiden valintaan, asennukseen ja ylläpitoon liittyvät ohjeet
Energiatehokkuuden ja valosaasteen vähentämisen toimenpiteet
Luonnon ja eliölajien suojelua koskevat huomioon otettavat seikat
Tuusulan kunnan eri alueiden vaatimukset toteutettavalle valaistukselle
Erityisen vaativaa suunnittelua ja toteutusta edellyttävät alueet kuten esimerkiksi 
keskustat, ranta-alueet ja RKY-alueet (RKY = valtakunnallisesti merkittävät 
raken¬netut kulttuuriympäristöt)

Ohjeistuksen on oltava valmis käsiteltäväksi valtuustossa ripeästi, koska Tuusula 
kasvaa ja rakentaa ennen kokemattomalla määrällä, jossa hyvän suunnittelun ja 
laadun huomioiminen jää helposti taka-alalle.

Perustelut

Tuusulassa ulkovalaistukseen ei ole olemassa ohjeistusta. Ei ole myöskään yhtenäistä 
prosessia, kun kunta suunnittelee ja toteuttaa alueidensa, keskustojen, puistojen ja 
asema¬kaava-alueille tiealueiden valaistusta. Ei ole hyväksyttävää, että jopa 
arvokkaimmilla Tuusulanjärven ranta-alueille, valtakunnallisille RKY-alueille tehdyissä 
suunnitelmissa valaistus todetaan vain neljällä sanalla "Puistoon suunnitellaan 
erilaista led-valaistusta." Kyseisiä suunnitelmia ei ole mikään toimielin hyväksynyt, ei 
edes kunnan Julkisivu- ja lähiympäristön laaturyhmässä, jonka tehtävänä on 
laadunvarmistus merkittävimmissä hankkeissa. Uusilla asuinalueilla valaistuksen 
sääntelyä ei ole, jolloin lopputuloksena on Puustellimetsän pysäköintitalon räikeä 
valaistus asuntomessualueemme 2020 välittömässä läheisyydessä.

Valaistuksella on keskeinen rooli viihtyisyyden ja turvallisuuden takaajana, mutta 
tarpeeton tai huonosti suunniteltu valaistus aiheuttaa valosaastetta, joka on haitallista 
niin ihmisille kuin ympäristöllekin. Valosaaste heikentää unen laatua ja terveyttä, 
häiritsee eliöstöä ja ekosysteemejä sekä piilottaa tähtitaivaan kaupunkilaisten 
näkyvistä. Lisäksi se on merkki energian tuhlaamisesta, mikä lisää sekä kustannuksia 
että ympäristöpäästöjä.
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Ranta- sekä RKY-alueiden valaistus on erityisen herkkä alue, jossa on otettava 
huomioon sekä turvallisuus ja viihtyisyys että luonnonsuojelu ja energiatehokkuus. 
Väärin suunniteltu valaistus voi pilata ympäristön ja estää asukkaita nauttimasta 
luonnollisesta pimeydestä ja tähtitaivaasta.

Taajama-alueiden valaistus on monimutkaisempi ja vaatii huolellista suunnittelua, 
jotta voidaan taata sekä turvallisuus että miellyttävä ympäristö asukkaille. Älykäs 
valaistuksen ohjaus ja LED-teknologia tarjoavat mahdollisuuksia energiatehokkuuden 
parantamiseen ja valosaasteen vähentämiseen, mutta ne vaativat selkeät ohjeistukset 
ja standardit toimiakseen tehokkaasti.

Led-valaistuksen käyttöönoton myötä valaistuksen edullisuus ja monipuolisuus ovat 
tuoneet mukanaan merkittäviä hyötyjä. Kuitenkin näiden hyötyjen varjopuolena on 
havaittu, että kun led-valaistus on kustannustehokkaampaa, sitä on alettu käyttää 
enemmän ja suuremmilla valotehoilla. Tämä kehityskulku on johtanut valosaasteen 
määrän lisääntymiseen, mikä näkyy selkeästi satelliittikuvissa. Energiatehokkaiden led-
valojen piti vähentää energiankulutusta ja parantaa valaistuksen laatua, mutta ilman 
huolellista suunnittelua ja ohjeistusta, valoa ja energiaa karkaa hukkaan taivaalle, 
lisäten valosaastetta.

Tanskassa, esimerkiksi, katuvalojen tehot ovat tietoisesti pidetty pienempinä 
verrattuna Suomeen, missä "halvalla ja tehokkaasti" -mentaliteetti on johtanut led-
valaistuksen laajamittaiseen ja kriittisesti tarkastelemattomaan käyttöön. Tanskan 
lähestymistapa, jossa katuvalaistuksessa hyggeillään ja valitaan matalampi kelvinarvo, 
mikä tuottaa lämpimämpää ja miellyttävämpää valoa, tarjoaa arvokkaan oppitunnin. 
Se korostaa, että valaistuksen suunnittelussa tulee painottaa paitsi 
energiatehokkuutta myös estetiikkaa, miellyttävyyttä ja ympäristövaikutuksia.

On selvää, että Tuusulan kunnan on aika ottaa käyttöön kattava ulkovalaistuksen 
ohjeistus, joka vastaa nykyaikaisen valaistusteknologian tarjoamiin mahdollisuuksiin ja 
haasteisiin. Ohjeistuksen avulla voidaan varmistaa, että valaistus Tuusulassa on sekä 
energiatehokasta että ympäristöystävällistä, ja että se edistää asukkaiden viihtyvyyttä 
ja turvallisuutta ilman että se aiheuttaa tarpeetonta valosaastetta tai häiritsee 
luonnon monimuotoisuutta.

Lopuksi, Tuusulan kunnan ulkovalaistuksen ohjeistuksen kehittäminen on merkittävä 
askel kohti kestävämpää ja viihtyisämpää ympäristöä kaikille asukkaille. Se tarjoaa 
mahdollisuuden suunnitella ja toteuttaa valaistus, joka kunnioittaa sekä ihmisten että 
ympäristön tarpeita, ja joka heijastaa kunnan sitoutumista kestävän kehityksen 
periaatteisiin.

Tuusulassa maaliskuun 4. päivänä 2024

Jussi Salonen
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Kunnallisvalitus
§20, §21, §24, §25, §26

Kunnallisvalitusohje
VALITUSOSOITUS

Valitusoikeus ja valituksen perusteet
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, 
velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan 
jäsen.
Valituksen saa tehdä sillä perusteella, että päätös on syntynyt virheellisessä 
järjestyksessä, päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai päätös on 
muuten lainvastainen.
Oikaisuvaatimuksen johdosta annettuun päätökseen saa hakea muutosta 
kunnallisvalituksin vain se, joka on tehnyt oikaisuvaatimuksen. Jos päätös on 
oikaisuvaatimuksen johdosta muuttunut, saa päätökseen hakea muutosta 
kunnallisvalituksin myös se, jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun muutettu 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen.

Valitusviranomainen
Päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella Helsingin hallinto-oikeudelta.
Valitusviranomaisen yhteystiedot
Helsingin hallinto-oikeus
Radanrakentajantie 5
00520 Helsinki
Puhelin 029 56 42000
sähköposti helsinki.hao@oikeus.fi

Valitusaika
Valitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Tiedoksisaanti
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

MRL 188 §:n 3 momentin mukaan kaavan tai rakennusjärjestyksen hyväksymistä 
koskevan päätöksen katsotaan tulleen asianosaisten tietoon samaan aikaan, kun 
päätöksen katsotaan kuntalain 140 §:n mukaisesti tulleen kunnan jäsenen tietoon.

Muista kuin em. päätöksistä asianosaisen katsotaan saaneen tiedon, jollei muuta 
näytetä, 7 päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä, 3 päivän kuluttua sähköpostin 
lähettämisestä, saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen 
tiedoksisaantitodistukseen merkittynä aikana. Tiedoksisaantipäivää tai sitä päivää, 
jona päätös on asetettu nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon, ei lueta määräaikaan.

Valituksen muoto ja sisältö 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta. Valituksessa, joka on osoitettava valitusviranomaiselle, on 
ilmoitettava

1) päätös, johon haetaan muutosta ;(valituksen kohteena oleva päätös)
2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi ;(vaatimukset)
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3) vaatimusten perustelut;
4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää . Mikäli valittaja on (prosessiosoite)
ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.

Oikaisuvaatimuksen tekijä saa valittaessaan oikaisuvaatimuspäätöksestä esittää 
vaatimuksilleen uusia perusteluja. Hän saa esittää uuden vaatimuksen vain, jos se 
perustuu olosuhteiden muutokseen tai oikaisuvaatimuksen tekemisen määräajan 
päättymisen jälkeen valittajan tietoon tulleeseen seikkaan.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.
 

Valitusasiakirjojen toimittaminen
Valitusasiakirjat on toimitettava valitusviranomaisille ennen valitusajan päättymistä. 
Jos määräajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai 
juhannusaatto tai arkilauantai, saa valitusasiakirjat toimittaa valitusviranomaiselle 
ensimmäisenä sen jälkeisenä arkipäivänä.
Asiakirjat toimitetaan viranomaisen asiointiosoitteeseen lähettäjän omalla vastuulla. 
Tämä voidaan tehdä myös postitse, sähköisesti tai lähetin välityksellä. Postiin 
valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen viraston aukioloajan päättymistä.

Oikeudenkäyntimaksu
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäntimaksu sen mukaan kuin 
tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.
Ajantasainen tieto oikeudenkäyntimaksuista löytyy https://oikeus.fi/tuomioistuimet/fi
/index/asiointijajulkisuus/maksut/oikeudenkayntimaksuthallinto-oikeudessa.htm
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Muutoksenhakukielto
§18, §19, §22, §23, §27, §28, §29, §30, §31, §32, §33

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan oikaisuvaatimusta eikä 
kunnallisvalitusta, koska päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa.
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